
 

AUSTRHEIM KOMMUNE 

  

 
 

Møtebok 

Kommunestyret 
 

 

Møtedato:  13.02.2020 

Møtested:  Austrheim samfunnshus 

Møtetid:  18:20 – 21:40 

 

I dette møtet var det orienteringar om: 

‐ Status årsregnskap 2019, ved Olav B. Andersen 

‐ Ny ambulansestasjon 

‐ Valgt løysing for busstransport til Aufera 

‐ Utfyllande infomasjon om planstrategi 

‐ Oversikt over kommunale eigedommar 

 

  

Frammøtte medlemmer  Parti  Rolle 

Per Lerøy  AP  Ordførar 

Ann Kristin Leirvåg  AP  Medlem 

Hardy Pedersen  AP  Medlem 

Reidar Ulvøy  AP  Medlem 

Atle Dag Utkilen  BIA  Medlem 

Inger Lise Brekke  H  Varaordførar 

Morten Sognnes  H  Medlem 

Aslak André Bakke  H  Medlem 

Helge Dyrkolbotn  KRF  Medlem 

Randi Keilegavlen Dyrøy  KRF  Medlem 

Bjørn Inge Håland 
Dyrkolbotn 

SP  Medlem 

Lise Renate Helle  SP  Medlem 

  
  

Forfall meldt frå  medlem:  Parti  Rolle 

Monika Thorpe  AP  Medlem 

Britt Mary Skaalevik Lerøy  AP  Medlem 

Rikke Heldal Hope  H  Medlem 

Anne Dahle Austrheim  KRF  Medlem 

Reidar Øksnes  SP  Medlem 

  



 
 

Frammøtte varamedlemmer:  Parti  Rolle 

Idar Johan Hopland  AP  Varamedlem 

Kristian Semmingsen Lerøy  AP  Varamedlem 

Hege Ramsland  H  Varamedlem 

Toril Lohne Hordvik  KRF  Varamedlem 

Gro Kaland  SP  Varamedlem 

  
 
 

Følgjande frå administrasjonen møtte: 

Avdelingsleiar plan, byggesak, oppmåling og miljø Asbjørn Nagell Toft, rektor Årås skule Bodil Boie 

Brekkan, rektor Kaland barne‐ og ungdomsskule Eldbjørg Bakke, møtesekretær Ketil Tjore, rådmann 

Liv Løvvik, kommunalsjef helse og omsorg Monika Kvamme, økonomisjef Olav Birger Andersen, leiar 

teknisk drift Rolf Henning Myrmel, sakshandsamar Stein Kåre Løvslett og kommunalsjef service og 

forvaltning Thomas Lindås. 

 

 

Austrheim 18. februar 2020 

 

 

 

 

Per Lerøy                  Ketil Tjore 

ordførar                  møtesekretær 
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006/20  Saksutgreiing (oppdatert etter høyring) vedkomande flytting av 8. klasse frå Kaland 
barne‐ og ungdomsskule til Årås skule hausten 2020 

007/20  Fritidskortet 

008/20  Auka låneramme for startlån 

009/20  Folkevalde sine arbeidsvilkår ‐ justering av satsar 

010/20  Vigselsmynde i Austrheim kommune 

011/20  Val av forliksråd for Austrheim og Fedje kommunar 2019‐2023 

012/20  Val av tredje varamedlem ‐ representantskapet i NGIR 

013/20  Val av kommunal representant til representantskapet i Stiftinga Kystkultur no! 

014/20  Val av medlemmer til eldrerådet 2019‐2023 

015/20  Val av representantar til råd for menneske med nedsett funksjonsevne 2019‐2023 

016/20  Val av medlemmer til sakkunnig nemnd for eigedomsskatt 2019‐2023 

017/20  Val av medlemmer til felles sakkunnig klagenemnd for eigedomsskatt 2019‐2023 

018/20  Val av planutval 2019‐2023 

019/20  Val av representant til årsmøtet i Gløde 2019‐2023 

020/20  Val til representantskapet for Interkommunalt arkiv 2019‐2023 

021/20  Val av utsendingar til eigarmøte og representantskap i Aufera 2019‐2023 



 
 

002/20  Budsjett 2020 

 

Sakspapir 
 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

001/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

20/59 

     

 

 

Godkjenning av innkalling og saksliste  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 

 
 

Kommunestyret ‐ 001/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Atle Utkilen (Bygdelista) hadde ein merknad om vedtaket i sak 079/19. Dette er ført under sak 
002/20 ‐ godkjenning av møteprotokoll.  
 

Handsaming i kommunestyret:  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

 

KS ‐ vedtak: 

Innkalling og sakliste er godkjent 

 

Saksopplysninger: 

 
 

  



 
 

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

002/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

20/59 

   

 

 

Godkjenning av møteprotokoll  

      

Vedlegg 

Protokoll ‐ Kommunestyret ‐ 12.12.2019 

 

Framlegg til vedtak: 

Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent 
 

Kommunestyret ‐ 002/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Atle Utkilen (Bygdelista) hadde ein merknad om vedtaket i sak 079/19 (sjå også skriv som ligg ved 
møteprotokollen). 
 
Dette er frå protokollen for møtet 12.12.19, diskusjon og vedtak: 
 
Kommunestyret ‐ 079/19 ‐ 12.12.2019 
KS ‐ behandling: 
Avdelingsleiar plan, byggesak, oppmåling og miljø Asbjørn Toft orienterte om saka. 
‐ Det er viktig at det kjem innspel på kva planar som skal lagast. Gode planar viktig, til dømes med 
tanke på å søka midlar, der idrettsplanen kan sikra tippemidlar til idrett, klimaplanen midlar til 
enøk‐tiltak. Nokre planar er kommunen pålagt å laga, andre er viktige for at ein skal få tilskot. 
Reidar Øksnes (Sp) etterlyste planar i lista: 
‐ Eg saknar ein strategiplan for korleis Austrheim kommune skal jobba vidare aleine, etter at me 
har sagt nei til å gå saman med andre kommunar. Vidare saknar eg ein plan som seier noko om 
korleis dette med Nordhordland biosfæreområde påverkar oss i det vidare arbeidet. Og så må ein 
sjå på at Austrheim ligg midt i eit nytt storfylke, det bør synleggjerast korleis dette påverkar oss. 
Reidar Ulvøy (Ap) ba om at det vart laga ein ny klima‐ og miljøplan. 
‐ Målet må vera at Austrheim kommune berre skal nytta fornybar energi til oppvarming av bygg 
innan utgangen av 2025. Alle personbilar og små varebilar som kommunen kjøper i perioden etter 
2021, skal vera nullutsleppskøyrety. Nye ladepunkt må etablerast. Klima og miljøplanen skal også 
innehalda tiltak som sikrar at alle avdelingar i kommunen skal vera sertifiserte «Miljøfyrtårn» 
innan 2023. 
Atle Utkilen (Bygdelista) hadde framlegg til endring av samansettinga av styringsgruppa for 



 
 

arbeidet med planstrategien, slik at alle parti i kommunestyret vert representert i styringsgruppa: 
«Formannskapet vedtek at Austrheim kommune sitt arbeid med planstrategi vert starta opp. 
Formannskapet og 1 representant frå parti som ikkje er del av formannskapet vert styringsgruppe 
for arbeidet.» 
Avdelingsleiar Toft kommenterte innspela, og sa at politikarane er suverene i å føreslå kva planar 
administrasjonen skal laga. Toft sa vidare at det er viktig med god forankring, og at det er OK å ta 
inn dei partia som ikkje er representerte i formannskapet. 
Helge Dyrkolbotn sa at KrF støttar Utkilen sitt framlegg til vedtak om å utvida styringsgruppa, Inger 
Lise Brekke (H) ba om gruppemøte. Møtet heva 15.27, møtet sett igjen 15.33 
Inger Lise Brekke (H) fremja framlegg om at saka vart utsett til det neste møtet i kommunestyret. 
Per Lerøy (Ap) presiserte at det ein ville ha utsett var val av styringsgruppe for planstrategien. 
Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at han ikkje var samd i å utsetja denne delen av saka. 
Avdelingsleiar Toft sa at planstrategien skal på høyring, og at val av styringsgruppe ikkje stoppar 
administrasjonen sitt arbeid med å senda planen ut på høyring. 
Per Lerøy (Ap) sa at ein kan vedta å starta arbeidet, men utsetta samansettinga av gruppa. Sa at 
rådmannen må førebu sak om dette til formannskapet og kommunestyret i 2020, og at det må 
komma som sak i februar 2020. Rådmann Liv Løvvik sa at så lenge noko anna ikkje er vedteke, så er 
det formannskapet som er styringsgruppe, slik som sist. Handsaming i kommunestyret: 
Atle Utkilen sitt framlegg om at alle parti i kommunestyret bør vera med i styringsgruppa, vart 
utsett med 10 mot 7 røyster (Høgre og Ap for utsetting, Bygdelista, KrF og Sp mot). 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
KS ‐ vedtak: 
Formannskapet vedtek at Austrheim kommune sitt arbeid med planstrategi vert starta opp. 
Debatt 13. februar 2020:  
Atle Utkilen (Bygdelista) argumenterte for at denne saka om planstrategien skulle vore utsett til 
ein tok stilling til kva samansetting det skal vera i utvalet. 
 
Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at ein var tydeleg i KS 12.12.19 om at det at ein ikkje var samde i 
samansettinga av utvalet, ikkje skulle påverka om arbeidet med planstrategien skulle startast opp.  
 
Utkilen sa seg samd i at det ikkje er usemje om starta arbeidet med planstrategien, men at det 
gjeld samansettinga av utvalet.  
 
Ordførar Lerøy ba om at merknaden frå Utkilen vart notert i protokollen. 
 
Generelt om utsettingsvedtak så sa rådmann Liv Løvvik at det bør presiserast i dei enkelte vedtaka 
kven som har ansvar for å følgja opp slike utsette saker vidare. 
 
Handsaming i kommunestyret: 
Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke. 

 

KS ‐ vedtak: 

Møteprotokoll frå forrige møte er godkjent. 

 

Saksopplysninger: 

 
 

  



 
 

Sakspapir 
 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

003/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

20/59 

   

 

Meldingar  

 

Underliggende saker 

Saksnummer  Tittel 

003/20.1  Årsrapport ‐ 2019 ‐ Skatteoppkrevjaren i Austrheim kommune 

003/20.2  Informasjon til folkevalde frå Norsk Vann 

003/20.3  Perioderapport 2016‐2019 Nordhordland Utviklingsselskap IKS 

003/20.4  Melding til kommunestyret ‐ Avtale om 
implementeringskostnader for overgang til Alver barnevern 

003/20.5  Debatthefte frå KS ‐ Berekraftig velferd, rekruttering og 
tariffoppgjør 

003/20.6  Fråsegn frå Regionrådet i Nordhordland og Nordhordland 
Næringslag ‐ NOU 2019: «Skattlegging av havbruk» 

003/20.7  Møtebok frå representantskapsmøte ‐ IKTNH ‐ 17.01.2020 

 

Framlegg til vedtak: 

Meldingane vert tekne til orientering 
 

Kommunestyret ‐ 003/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Handsaming i kommunestyret: 
Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke

 

 

KS ‐ vedtak: 

Meldingane vart tekne til orientering 

 

Saksopplysninger: 



 
 

 
 

             

 

  

Sakspapir 
 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

003/20.1 
 

Kommunestyret  RS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Bjarne Ve Sæbø  FE‐212 
 

19/82 

   

 

 

Årsrapport ‐ 2019 ‐ Skatteoppkrevjaren i Austrheim kommune  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 
 

Kommunestyret ‐ 003/20.1 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

 
 

 

KS ‐ vedtak: 

 
 

 

Saksopplysninger: 

 
 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

003/20.2 
 

Kommunestyret  RS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Bjørn Bjørge Torsvik Størkersen  FA‐M10 
 

18/309 

   

 

 

Informasjon til folkevalde frå Norsk Vann  

 

 

Vedlegg 

Informasjon til folkevalde frå Norsk Vann 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 
 

Kommunestyret ‐ 003/20.2 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

 
 

 

KS ‐ vedtak: 

 
 

 

Saksopplysninger: 

 
 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

003/20.3 
 

Kommunestyret  RS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Liv Løvvik  FE‐000 
 

19/155 

   

 

 

Perioderapport 2016‐2019 Nordhordland Utviklingsselskap IKS  

 

 

Vedlegg 

Oversendingsmail ‐ perioderapport 2016‐2019 Nordhordland Utviklingsselskap IKS 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 
 

Kommunestyret ‐ 003/20.3 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

 
 

 

KS ‐ vedtak: 

 
 

 

Saksopplysninger: 

 
 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

003/20.4 
 

Kommunestyret  RS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FA‐F47, HistSak‐19/583 
 

20/68 

   

 

 

Melding til kommunestyret ‐ Avtale om implementeringskostnader for overgang til Alver 

barnevern  

 

 

Vedlegg 

Avtale om implementeringskostnader for overgang til Alver barnevern 

Avtale om implementeringskostnader ved innlemming av Austrheim og Fedje kommune i Alver 

barnevern 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 
 

Kommunestyret ‐ 003/20.4 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

 
 

 

KS ‐ vedtak: 

 
 

 

Saksopplysninger: 

 
 

 

                 

 



 
 

  

Sakspapir 
 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

003/20.5 
 

Kommunestyret  RS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐000 
 

20/131 

     

 

 

Debatthefte frå KS ‐ Berekraftig velferd, rekruttering og tariffoppgjør  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 
 

Kommunestyret ‐ 003/20.5 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

 
 

 

KS ‐ vedtak: 

 
 

 

Saksopplysninger: 

 
 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

003/20.6 
 

Kommunestyret  RS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Per Lerøy  FE‐000, TI‐&13 
 

20/2 

   

 

 

Fråsegn frå Regionrådet i Nordhordland og Nordhordland Næringslag ‐ NOU 2019: 

«Skattlegging av havbruk»  

 

 

Vedlegg 

Oversendingsmail ‐ fråsegn frå Regionrådet i Nordhordland og Nordhordland Næringslag ‐ NOU 2019: 

«Skattlegging av havbruk» 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 
 

Kommunestyret ‐ 003/20.6 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

 
 

 

KS ‐ vedtak: 

 
 

 

Saksopplysninger: 

 
 

 

                 

 

  



 
 

Sakspapir 
 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

003/20.7 
 

Kommunestyret  RS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Liv Løvvik  FE‐000 
 

20/78 

   

 

 

Møtebok frå representantskapsmøte ‐ IKTNH ‐ 17.01.2020  

 

 

Vedlegg 

Oversendingsmail 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 
 

Kommunestyret ‐ 003/20.7 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

 
 

 

KS ‐ vedtak: 

 
 

 

Saksopplysninger: 

 
 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

004/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

20/59 

   

 

 

Orienteringssak  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 
 

Kommunestyret ‐ 004/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Det var fleire orienteringssaker:  
Økonomisjef Olav Birger Andersen orienterte om status økonomi, herunder årsresultat 2019: ‐ Det 
skal vera møte med revisjonen fredag 14. februar, der ein skal sjå på tilhøvet mellom drift og 
investering, og kva utgifter som skal førast som drift og ikkje investering. Det ser per no ut for at 
kommunen får eit positivt resultat på kring 3,8 millionar kroner for 2019, men dette er med 
atterhald sidan rekneskapen ikkje er endeleg revidert. I løpet av 14 dagar er tala heilt sikre. Eit 
overskot på 3,8 millionar er under det som var budsjettert i 2019, men dersom kommunen hadde 
fått overføringa som var budsjettert med 2,5 millionar frå Mongstad Vekst, så hadde ein klart eit 
overskot på 6.060.000 kroner slik som opphavleg budsjettert. Personalutgiftene er redusert med 
11,5 millionar frå 2018 til 2019, samstundes vert noko av dette no fakturert (Nav), slik at 
reduksjonen ikkje er fullt så stor. 
Rådmann Liv Løvvik sa at resultatet viser at dei tilsette har gjort det dei skal, og la til at dersom 
kommunen hadde fått 2,5 millionar frå Mongstad vekst i 2019, så ville resultatet passert 6,3 
millionar. Kommunen har klart å halda fast ved ein del vanskelege og kompliserte val, og 
gjennomført dei kutta som var bestemte. Løvvik takka alle som har bidratt til å gjennomføra kutt. 
Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at Austrheim har kring 3‐5 millionar att i verdiar i selskapet Mongstad 
Vekst AS, og at dette vil komma Austrheim kommune til gode om ikkje så lang tid. Det kom ikkje 
midlar derifrå i 2019, mellom anna på grunn av at selskapet prioriterte å jobba med utbygging av 
Storemyra på Mongstad. Det var også vurdert å la AS Austrheim Næringsselskap gå ut av 
Mongstad Vekst AS ved å overta eigedommen ved Kjeilekrysset, men dette er ikkje lengre aktuelt. 
Eigarskapet i Mongstad vekst er elles slik: AS Austrheim Næringsselskap 25 prosent, Lindås 
Tomteselskap 25 prosent, BKK 50 prosent. 
AS Austrheim Næringsselskap har nok att i dette selskapet 3‐5 millionar, totalt 15‐20 millionar, 



 
 

håpar å få det ut til eigarane i løpet av inneverande år.  
 
‐‐‐ 
Arbeidet med ny ambulansestasjon, Rolf Henning Myrmel frå administrasjonen orienterte:  
Tilbake i 2016 hadde kommunen og Helse Bergen ein dialog om ny ambulansestasjon, der ein såg 
på ny plassering. Ei ledig tomt i Sætremarka burettslag vart sett på som gunstig for ein ny 
ambulansestasjon. 
Burettslaget er samd med at dei kan bytta dette med areal på nedsida av vegen.  
Helse Bergen såg den gongen behov for ein stasjon som hadde plass til lærling. I februar 2017 vart 
Link Arkitektur engasjerte for å teikna ein ny stasjon, dei hadde laga andre framlegg for Helse 
Bergen. Seinare kom ein inn i ein fase der Helse Bergen hadde mindre interesse for dette 
prosjektet, men så kom den siste planen ved årsskiftet 2018/19 som seier at det skal vera 
ambulansestasjon i Mastrevik. Etter nok ein runde med utskiftingar i Helse Bergen har dette 
arbeidet stoppa, men kommunen har sendt oppmoding til Tonny Nybakk i Helse Bergen si 
ambulanseteneste for å komma i dialog igjen om dette. Dei tillitsvalde mellom 
ambulansepersonellet er også på saka. 
Ordførar Per Lerøy spurte om eit slikt makebytte som nemnt er gjennomført.  
Rolf Henning Myrmel svara at makebytte ikkje er gjennomført, men det er ein muntleg avtale om 
at dette skal gjerast. Det vert bytta mot eit areal på nedsida av vegen, som er avsett til 
omsorgsbustader.  
Sist var det bygd ein stasjon heilt etter Helse Bergen sine spesifikasjonar (ligg bak kommunehuset). 
No vil ein bygga ein stasjon som kan brukast også til andre føremål, dersom Helse Bergen skulle 
trekka seg ut. Stasjonen treng større plass for å gjennomføra vaktskifte, og ha plass til lærling. 
Atle Utkilen (Bygdelista) spurte kvifor stasjonen er plassert i eit bustadfelt, med tanke på støy og 
liknande. 
 
Rolf Henning Myrmel svara at ambulansen uansett ikkje brukar lys eller sirene før ein kjem i 
hovudvegen, i tillegg til at dette er eit bygg som kommunen kan bruka seinare. 
Ordførar Per Lerøy (Ap) peika på at bygget kjem tett på legekontor, Nordliheimen, Vestlia og i eit 
felt med omsorgsbustader, og at det er gode grunnar for ei slik plassering. Stasjonen får plass til to 
tilsette og lærling, og dei tilsette vil ikkje vera «på utstilling» slik som i dag. Det har til tider vore 
krevjande å få folk til å ta vakter her i Mastrevik. I tillegg vil den nye stasjonen ha plass i garasjen til 
reinhald av ambulansen utan å ta den ut. 
Rolf Henning Myrmel sa at tanken er å få eit bygg der dei ambulansetilsette vil trivast. 

Gro Kaland (Sp) spurte om det vil vera slik at kommunen bygger og Helse Bergen leiger, og kva 
kostnad det er tale om.  
Rolf Henning Myrmel stadfesta at Helse Bergen vil leiga av kommunen, til sjølvkostpris. 
Ordførar Per Lerøy (Ap) viste til at så lenge ein får leigd ut bygget så er det ok å låna til 
finansieringa, jamfør at Austrheim er Robek‐kommune og må ha Fylkesmannen si godkjenning for 
investeringar. 
 
Rådmann Liv Løvvik sa at dette er tenkt som eit fleirbruksbygg som kan brukast av fleire. 
 
Reidar Ulvøy (Ap) spurte kva som er krav til responstid for ambulansen.  
Rolf Henning Myrmel svara at det berre er brannvesenet som har slike krav, medan det for 
ambulanse er krav om å nå ein viss del av folket innan ei viss tid. 
Helge Dyrkolbotn (KrF) rosa administrasjonen for at dei har halde denne saka varm, og sa at det er 
viktig å få ambulansestasjonen på plass i nye og betre lokale.  
Per Lerøy (Ap) sa at kommunen har saka på agendaen, men om leigetakar Helse Bergen ikkje vil ha 
ny ambulansestasjon så kan ikkje kommunen dytta det på dei. 
‐‐‐ 



 
 

Kommunalsjef helse og omsorg, Monika Kvamme, orienterte om busstransport til Aufera.  
Dette vart frå nyttår ikkje gjort med minibuss som tidlegare, men med ein bil som er kjøpt inn til 
dagavdelinga. I tillegg til denne må ein fleire dagar i veka kjøra ein ekstra bil fredag. Transporten 
vert på morgonen kjørt av vaktmeisterpersonale som startar tidlegare enn vanleg, og på 
ettermiddag tilsette ved Vestlia. Ein tek i dag ressursar frå andre oppgåver for å løysa denne 
transporten. 
Monika Kvamme og ordførar Per Lerøy har vore i dialog med Aufera, og ser på om ein gjera 
tilpassingar for å få til transporten med berre ein bil. Aufera er i ferd med å flytta til Manger 
Sentrum, det gjer det lettare å bruka buss. 
Rolf Henning Myrmel sa at ein ikkje har komme i mål med å klara seg med berre ein bil til denne 
transporten. Per i dag er kostnaden med denne løysinga rundt 38.000 i månaden, i tillegg til at ein 
har mindre ressursar i Vestlia og uteetaten når desse er ute for å kjøra folk. I løpet av eit år kostar 
denne transporten kring 430.000 kroner. I tillegg må ein ha med seg at den bilen som går som 
nummer to er å rekna som utrangert, og det er berre eit spørsmål om tid før den må erstattast av 
eit anna kjøretøy. Elles fungerer transporten greitt for brukarane, ein får greie tilbakemeldingar frå 
dei. 
Reidar Ulvøy (Ap) sa at transporten no vel er rimelegare enn tidlegare. 
Rolf Henning Myrmel svara at det både er ei innsparing etter at ein kutta minibussen, og større 
fleksibilitet sidan ein på slutten berre hadde ein som kjørte denne minibussen. 
Rådmann Liv Løvvik sa at kommunestyret må vera merksam på ei handfull brukarar her har eit 
tilbod som ikkje er lovpålagt, til nesten ein halv million kroner, noko som ein ikkje ser i andre 
kommunar. Skulle gjerne hatt større fleksibilitet frå brukarane for å spara dobbel transport enkelte 
dagar. Det er ei veldig generøs ordning, og ikkje eit rettighetskrav, så denne diskusjonen må gå 
vidare. 
Atle Utkilen (Bygdelista) sa at slik han hadde oppfatta brukarane så har dei ikkje vore i dialog på 
forkant av endringa av transporten. ‐ Dei er på ein arbeidsplass, men treng denne transporten for å 
fungera. 
Rådmann Løvvik svara at dersom ein kunne reist med buss på morgonen når det går buss direkte, 
og kommunen hadde henta, så ville det frigjort midlar som ein kunne brukt på andre. Om 
brukarane klarer å ta buss elles, må dei også klara det i det daglege. Det å kunna reisa aleine er 
også ein fridom. 
Kommunalsjef Monika Kvamme sa at ein har finansiert bilen med bruk av fond og midlar sett av til 
bil til heimetenesta. Det er lovpålagt no med dagavdeling, og bilen er kjøpt til det formålet. Vidare 
sa Kvamme at kommunen har vore i dialog med dei pårørande om transporten (svar til Utkilen). 
Reidar Ulvøy (Ap) sa at ein var samde sist om å finna ei løysing, det har me gjort, og så må ein 
jobba vidare med optimalisera løysinga.  
Ordførar Lerøy (AP) sa at ein også må jobba vidare med Skyss for å få betre bussruter på dette 
strekket. 
‐‐‐ 
Sakshandsamar Asbjørn Toft orienterte om arbeidet med planstrategi, og gjekk gjennom status på 
planar som er gjeldande, som det vert jobba med, og som det skal jobbast med i framtida 
(presentasjonen ligg ved  møteboka). Toft sa at det er viktig at planane er på plass for å kunna få 
midlar til ulike prosjekt, og for det nye kommunestyret er det slik at det skal vera ein planstrategi 
klar innan det første året av perioden. 
Ordførar Per Lerøy sa at fristen for å komma med innspel til planstrategien vert sett til JONSOK 
2020. Som Toft viste Lerøy til at med planar klare har Austrheim fått midlar, mellom anna 
trafikksikringsmidlar. – Austrheim har fått midlar som andre kommunar ikkje har klart å bruka opp, 
på grunn av at dei ikkje har hatt planar klare. Elles ser ein interesse for etablering av bustader i 
areal som kommunen regulerer og klargjer. Det er lurt å jobba med planar, også i periodar der 
kommunen har lite midlar. 
Rådmann Liv Løvvik sa at det er ryddige planar som gjer at Austrheim kan fullføra det arbeidet ein 
er i gang med Kaland, med gangveg og hjartesone.  



 
 

Gro Kaland (Sp) sa om arbeidet på Kaland at det er sørgjeleg at gangvegen stoppar der den gjer, 
burde gått heilt opp til hovudvegen på Mongstad‐sida. Det vil gå nokre år før det kjem ny 
barnehage og veg til denne, og enn så lenge må ein gå i grøfta langs vegen. (Det er planlagt ny veg 
direkte frå kryss fylkesveg 57/fylkesveg 565, men dette er ikkje tidfesta) 
Ordførar Per Lerøy (Ap) svara at for strekket frå Kaland skule mot fylkesveg 57‐krysset på 
Mongstad sida så er kostnadsestimat i trafikksikringsplanen ganske formidabelt. Og den langsiktige 
planen er uansett å bygga ein ny veg med g/s – fortau attmed. Lerøy sa at han håpar og tru at ein 
kan starta med ny veg Kaland kryss ‐ Leirvågkrysset ganske snart, også før det skal byggast ny 
barnehage på Kaland. ‐ Denne vegen står høgt oppe på prioriteringslista. 
‐‐‐ 
Kommunalsjef service og forvalting, Thomas Lindås, orienterte om prosjektet «Strategisk 
eigedomsforvalting», herunder mogleg sal av kommunale eigedommar. Rapporten vart delt ut 
(den ligg ved møteboka).  
Rådmann Liv Løvvik presiserte at Fylkesmannen har sett krav om å selja eigedommar for å 
investera, pga. at Austrheim ligg 30 millionar i overkant av gjeldsgraden (snitt) for andre 
kommunar i kommunegruppe 2. Løvvik viste til at formannskapet er orientert om at det er 
næringsinteresser som ser på Austrheim med tanke på lokalisering, og at det då er viktig å ha areal 
klare for sal, som er ferdig regulert.  
Ordførar Per Lerøy (Ap) viste til at kommunane Alver og Austrheim, og næringslaget, har hatt 
besøk av Invest in Norway. Dei vart overraska over kva areal som er tilgjengeleg kring Mongstad, 
og kva breidde i miljøet og kompetanse det er der.  
‐‐‐ 
Handsaming i kommunestyret: 
Samrøystes for å ta orienteringane til vitande. 
 
 

 

 

KS ‐ vedtak: 

Orienteringane vart teke til vitande. 
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Framlegg til vedtak: 

Austrheim kommunestyre tek orienteringa til vitande.

 
 

Austrheim kommunestyre tek orienteringa til vitande. 
Så snart ein tidsplan er investeringane innan V/A er klar, så må ein komma tilbake til 
kommunestyret med dette. 
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KS ‐ behandling: 

Sakshandsamar Rolf Henning Myrmel orienterte om framdrift for investeringar innan V/A. 
(presentasjonen ligg ved møteboka) 
‐ Kommunen jobbar ut frå hovudplan vatn og den ROS‐en som ein har, og VA‐norm som er 
styrande.  
‐ Det er utstyr for overvaking av vatnet på plass på Litlås og Årås, skal ha fleire på strekket mellom 
desse. Dette er digitale målarar slik at ein får varsel på telefonen om det skjer noko. 
‐ Har ei Ros‐analyse frå 2018, den er ikkje gammal men skal oppdaterast no, dette er høgaktuelt 
etter det som skjedde på Askøy. Oppdateringa skal vera ein skikkeleg gjennomgang. 
‐ Det er engasjert firma for anbod på konsulenttenester, det skal komma på Doffin‐basen no 14. 
februar, med avklaring til påske. 
‐ For investeringane er det best økonomi i å ta sjøleidningane parallelt. Vidare må ein gjera tiltak 
for å få avløp ut av indre basseng, ligg i korta at det kjem noko miljøkrav her for å få dette ut av 
indre basseng.  
‐ Etter at desse prosjekta er ferdige, når ein har fått ringvassleidning og dobla tilføringa til 
vasstårnet på Årås, så er det vatn til Førland som står for tur.  
‐ Ringvassleidning til vasstårnet vil gje betre løysing for reservevatn. Kommunen har Rasmusvatnet 
som krisevatn, men det heldt ikkje drikkevasskvalitet og det vil vera store ulemper å ta det inn på 



 
 

drikkevassnettet. 
‐ Ein håpar at ein kan komma i mål med ringleidning i Nordhordland, ved ei påkopling frå Radøy‐
sida mot Austrheim. 
‐ Kommunen skal laga ny prøvetakingsplan som er godkjent av Mattilsynet. Det som det er litt 
usikkert er korleis ein skal lesa avtalen med Alver om reservevassforsyning (Austrheim får vatnet 
frå Alver sitt anlegg på Litlås). 
Atle Utkilen (Bygdelista) spurte kvar tala i V/A‐planen er henta frå.  
Myrmel svara at tala i hovudplanen er gamle. Noko av endringane skuldast ein annan trasé enn det 
som låg inne før, prøver å ta vatn og avløp i same grøfta for ein del av dette. 
Rådmann Liv Løvvik sa at det er ein del usikre tal, men kommunestyret ønskte ei slik førebels 
løypemelding. Får anten gjort meir eller mindre i den kommande perioden. 
Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at kommunestyret 12.12.19 ønskte ein slik gjennomgang for å sjå om 
ein kunne komma i gang med investeringar. Lerøy la til at så snart ein tidsplan for investeringane 
er klar, så må ein komma tilbake til kommunestyret med dette. 
Gro Kaland (Sp) spurte om prosjektet med vatn Kaland, der dette hang saman med utbygging av 
omsorgsbustader. 
 
Rolf Henning Myrmel svara at prosjektet med omsorgsbustader er utsett til 2022, så dette er ikkje 
med i planen no. 
Gro Kaland (Sp) spurte om det er mogleg å komma i gang tidlegare? 
Ordførar Per Lerøy svara at dersom ein privat utbyggar i nærleiken har overskot av stein, kan ein få 
ei ordning med å få steinmassar til å masseutskifta der omsorgsbustader på Kaland er planlagt (det 
er mykje jord på det aktuelle arealet). 
 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak med presisering frå Per Lerøy: 
 
Austrheim kommunestyre tek orienteringa til vitande. 
Så snart ein tidsplan er investeringane innan V/A er klar, så må ein komma tilbake til 
kommunestyret med dette. 

 

 

KS ‐ vedtak: 

Austrheim kommunestyre tek orienteringa til vitande. 
Så snart ein tidsplan er investeringane innan V/A er klar, så må ein komma tilbake til 
kommunestyret med dette. 

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Orientering om framdrift for investeringar på VA i 2020‐2022. 

Vurdering 

Kommunen har for 2020 sett av 15 mill. til utbygging på VA. Administrasjonen har utarbeid forslag 
til prioritering av tiltak med bakgrunn i VA‐ros og hovudplan for VA. 



 
 

I veke 6 vert forespørsmål om tilbod på VA‐konsulent lagt ut med 30 dg frist for innkomming av 
tilbod. Evaluering av tilbod og tildeling av kontrakt i veke 14. Prosjektering VA og utlysing av tilbod 
til entreprenør vert utført fortløpande. 

 

Vassforsyning  Sum  År  Prioritet  Status 

              

Overvåking system med nye vannmålere  1 000 
000 

2019/20  1  Igangsatt 

Ny Ros  150 000  2020  2  Igangsatt 

Konsulent  1 500 
000 

2020  3  Igangsatt 

Sjøledning fra Torvneset til Utkilen  1 010 
000 

2020  4    

Ledning Utkilen  3 400 
000 

2020/21  5    

Sjøledning fra Utkilen til Mastrevik  1 685 
000 

2020  6    

Ledning fra Mastrevik til x ved kommunehuset  3 240 
000 

2021/22  7    

 

Avløp  Sum  År  Prioritet  Status 

              

Konsulent  750 000  2020  1  Igangsatt 

Overvåking pumpestasjoner.  500 000  2019/20  2  Igangsatt 

Pumpestasjoner Åråsvågen  1 200 
000 

2020  3    

Pumpestasjon Leikvoll.  500 000  2021  4    

Pumpeledning fra Mastrevik til x 
kommunehuset 

1 920 
000 

2021/22  5    

Pumpestasjon Mastrevik  500 000  2022  6    

 

Rådmannen vil komme tilbake med justert framdriftsplan når tilbodsprisar føreligg, i oppsettet 
over er det nytta budsjettprisar som kan variere mykje. 

Når ny hovudvassledning fram til høgdebasseng er på plass vil videre utbygging av vassledning til 
Førland bli proritert.  

Oppgradering av vass og avlaupsledningar på Kaland vert knytt opp mot utbygging av 
omsorgsboligar. 

Konklusjon 

Austrheim kommunestyre tek orienteringa til vitande. 
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Dagsturhytte i Austrheim kommune  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

1. Austrheim kommune vil søkje Vestland fylkeskommune og Sparebankstiftinga Sogn og 
Fjordane sitt prosjekt om tilskot på kr 300 000 til etablering av Dagsturhytte.  

2. Etablering av Dagsturhytte med opsjon på sanitæranlegg, vil verta innarbeid som tiltak i 
prioritert handlingsprogram i Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv i 2020. 
Kommunen skal søkje om tilskot frå spelemidlane i 2021.  

3. Forslag på samarbeidsavtale om tilsyn på Dagsturhytta, skal følgje sak om plassering av 
hytta. Sak skal fremjast i 2020. Stader der det er eit lag eller fleire lag vil påta seg drift av 
hytta, vil bli vedlagt i vurdering av endeleg plassering. I tillegg må avtale med 
grunneigarar om område for plassering av hytta og parkeringstilhøve der turane startar 
til dagsturhytta vektleggast. 

4. Sak om lokalisering skal innehelde budsjett, finansieringsplan og vedtak for dette. 
Signering av kontrakt som er utarbeida av Vestland fylkeskommune kan gjerast når det 
formelle er på plass.  

 

Formannskapet ‐ 015/20 ‐ 13.02.2020 

 

FS ‐ behandling: 

Sakshandsamar Asbjørn Toft orienterte om saka. Alle kommunar i Sogn og Fjordane har fått si 
dagsturhytte, no er det tidlegare Hordaland sin tur. Dette skjer gjennom eit spleiselag mellom 
fylkeskommunen, kommunane, spelemidlar og Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane. Når ein tek 
med at kommunen får tilbake MVA så vert den kommunale eigendelen på rundt 150.000 kroner, 
dersom ein kan stilla fri grunn til hytta. Kan også komma heilt ned i null med vidare spleiselag og 
dugnadsinnsats. For å få opp hytta i år er det "førstemann til mølla", evt. vert hytta bygd seinare 
år. Tilbakemeldinga frå fylket sin prosjektleiar er at ein set pris på å komma raskt i gang, og at det 
er ønskjeleg med ein parallell prosess for kommunane Alver, Austrheim, Fedje, Masfjorden og 
Vaksdal. Med positivt vedtak frå politikarane så kan ein senda søknad raskt og få hytta på plass no i 



 
 

2020. Hyttene vil komma i 2020, 2021 og 2022 rundt i Hordaland. 
Dagturhytta skal ligga 500‐3.000 meter frå veg. Aktuelle plassar i Austrheim er i 1‐3 kilometer 
avstand frå Mastrevik, Kaland, Nordre Fonnesvågen eller liknande (mogleg å gå heimanfrå til 
hytta). Austrheim kommune har alt ein avtale med Markhus om ei hytte på Vardetangen, om dette 
ikkje vert realisert så kan ein plassera dagsturhytta der, grunnen er kommunal og det er ferdig 
planert. Vardetangen har universell tilkomst fram (dette er ikkje eit krav), og det er skule og 
barnehage i nærleiken. Vidare er det parkering tilgjengeleg, og det er ganske lett å etablera toalett, 
anten i nærleiken av kaien til snøggbåten, eller i nærleiken av varden. 
Morten Sognnes (H) spurde om formannskapet skal ta stilling til plassering i dette møtet. 
Sakshandsamar Toft svara at plasseringa ikkje skal avgjerast før seinare. 
Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at ein bør purra på Markhus. Kan Austrheim få to hytter er det bra, elles 
vil me ha denne dagsturhytta plassert på Vardetangen.  
Sakshandsamar Toft sa at mange vil besøka kvar hytte når dei er på plass, slik at det dreg ein del 
folk. Det 
Morten Sognnes (H) sa at det ville vera bra med hytte på Vardetangen, og toalett på 
hurtigbåtkaien, så ville ein også ha eit tilbod til dei reisande med hurtigbåten.  
 
Per Lerøy (Ap) sa at med eit evt. toalett på hurtigbåtkaien, og det eksisterande i Årvika, så har ein 
to alternativ for ei hytte på Vardetangen. 
Inger Lise Brekke (H) sa at hytta kan brukast til å knyta saman fleire aktivitetar. Vardetangen ligg 
nær Kaland barne‐ og ungdomsskule, i Seteneset er det nært skule og også nært barnehage.  
Per Lerøy (Ap) sa at for stien i Seteneset er det laga ein plan for å unngå konflikt med dyr på beite. 
Når det gjeld ei plassering på Vardetangen kan ein gå frå Kaland skule og dit utan å kryssa vegen, 
når den nye gangbrua på Kaland kjem på plass. 
Inger Lise Brekke (H) sa at det ville vera bra om ein kunne få hytte frå Markhus på Vardetangen, og 
i tillegg ei dagsturhytte i Setenesmarka. 
Sakshandsamar Toft sa at kommunen også tenkjer på Setenesmarka, ein har parkering og toalett 
tilgjengeleg ved Mastrevik Torg, men må ha avtale med grunneigar. Andre aktuelle plasseringar 
kan vera Øksnesmarka, Hoplandsmarka, Litlåsfjellet og andre. 
Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at det vert viktig å sjå på korleis ein skal drifta denne hytta. Kven tek 
jobben med å sjå etter den? 
 
Inger Lise Brekke (H) oppfordra til å sjå ting i samanheng, kanskje kan Grønt arbeid halda ei slik 
hytte ved like? 
Handsaming i formannskapet: 
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

 

FS ‐ vedtak: 

1. Austrheim kommune vil søkje Vestland fylkeskommune og Sparebankstiftinga Sogn og 
Fjordane sitt prosjekt om tilskot på kr 300 000 til etablering av Dagsturhytte.  

2. Etablering av Dagsturhytte med opsjon på sanitæranlegg, vil verta innarbeid som tiltak i 
prioritert handlingsprogram i Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv i 2020. 
Kommunen skal søkje om tilskot frå spelemidlane i 2021.  

3. Forslag på samarbeidsavtale om tilsyn på Dagsturhytta, skal følgje sak om plassering av 
hytta. Sak skal fremjast i 2020. Stader der det er eit lag eller fleire lag vil påta seg drift av 
hytta, vil bli vedlagt i vurdering av endeleg plassering. I tillegg må avtale med 
grunneigarar om område for plassering av hytta og parkeringstilhøve der turane startar 
til dagsturhytta vektleggast. 

4. Sak om lokalisering skal innehelde budsjett, finansieringsplan og vedtak for dette. 
Signering av kontrakt som er utarbeida av Vestland fylkeskommune kan gjerast når det 



 
 

formelle er på plass.  

 

 

Kommunestyret ‐ 005/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Asbjørn Toft orienterte om saka (sjå orientering til formannskapet 13.02.20, og vedlegg til 
møteboka). 
Toft sa at det er no spørsmål om å søka eller ikkje, lokaliseringa tar ein stilling til seinare.  
Atle Utkilen (Bygdelista) spurte om det er sagt noko om lokalisering, har Vardetangen prioritet 
nummer ein? 
 
Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at han les framlegget slik at ein kjem tilbake til dette med lokalisering. 
Dyrkolbotn la til at folkehelseperspektivet er viktig, ein bør gjerne gå eit stykke for å komma fram 
til hytta, og det bør vera mogleg å kombinera det med skule/barnehage. Vidare oppfordra han til å 
jobba grundig med korleis ein skal drifta ei hytte som dette, men først må administrasjonen jobba 
med få inn søknad. 
Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) sa det er veldig bra at det kjem ei slik dagsturhytte i Austrheim. 
Asbjørn Toft sa at kommunen har purra Markhus om dette med ei gåve av dagsturhytte/utestove 
til Vardetangen, og det er sett frist for å svara. Vardetangen er eit veldig fint turområde, og er den 
staden som har desidert flest besøk i dag av gåande. Svarer Markhus positivt, så kan kommunen få 
to hytter, både på Vardetangen og ein annan stad. 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

 

KS ‐ vedtak: 

1. Austrheim kommune vil søkje Vestland fylkeskommune og Sparebankstiftinga Sogn og 
Fjordane sitt prosjekt om tilskot på kr 300 000 til etablering av Dagsturhytte.  

2. Etablering av Dagsturhytte med opsjon på sanitæranlegg, vil verta innarbeid som tiltak i 
prioritert handlingsprogram i Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv i 2020. 
Kommunen skal søkje om tilskot frå spelemidlane i 2021.  

3. Forslag på samarbeidsavtale om tilsyn på Dagsturhytta, skal følgje sak om plassering av 
hytta. Sak skal fremjast i 2020. Stader der det er eit lag eller fleire lag vil påta seg drift av 
hytta, vil bli vedlagt i vurdering av endeleg plassering. I tillegg må avtale med 
grunneigarar om område for plassering av hytta og parkeringstilhøve der turane startar 
til dagsturhytta vektleggast. 

4. Sak om lokalisering skal innehelde budsjett, finansieringsplan og vedtak for dette. 
Signering av kontrakt som er utarbeida av Vestland fylkeskommune kan gjerast når det 
formelle er på plass.  

 

 

Saksopplysninger: 

Alle kommunane i Vestland har fått invitasjon i brev om å søkje om tilskot til Dagsturhytte i sin 



 
 

kommune. Prosjektet er ei vidareføring av suksessen med bygging av Dagsturhytte i alle 
kommunane i det tidlegare fylket Sogn og Fjordane. Kvar kommune kan søkje om tilskot til ei 
hytte. Alle dei 26 kommunane i Sogn og Fjordane har ei Dagsturhytte. Fylkeskommunen sitt ønskje 
er at alle kommunane i det nye fylket Vestland, skal ha liknande tilbod til sine innbyggjarar. Det 
vart halde informasjonsmøte for alle kommunane om Dagsturhytte den 22.01 i Bergen. 
Dagsturhyttene her sør vert like i utforming som dei me finn i Sogn og Fjordane. Hytta vert om lag 
15 kvadratmeter innvendig, men fotavtrykket vert om lag 42 m2 utvendig på grunn av overbygd 
terasse/takutstikk. Vestland fylkeskommune vil ha oppdraget om leveranse av hyttene ute på 
anbod, på vegne av kommunane. Fylket vil følgje prosessen heilt til leverandør av hyttene er vald 
og endelege avtalar om bygging skal gjerast. Då overtek kommunane, som inngår avtale om 
leveranse av hytta med leverandøren. Hytta er teikna av Rojo arkitekter i Trondheim og bygd av 
Reknes Byggjevarer. Dei byggjer hyttene på lageret sitt i Masfjorden, før dei blir frakta til stadane 
der dei skal monterast. Kommunen må inngå grunneigaravtalar, søkje byggjeløyve, skaffe lisens for 
bruk av helikopter og andre naudsynte løyve. Hytta skal ha minst mogleg fottavtrykk og vert sett 
på pålar i fjellet, med åtte feste. Tomta må ryddast på ein skånsam måte, slik at det vert minst 
mogleg inngrep i naturen. Dette bør om mogleg gjerast utan bruk av maskinar.  Tomten må vera 
flat og på fast fjell. Sjølve hytta vert levert i 10 modular som vert heist på plass med helikopter og 
montert. Under ser ein foto av slike hytter på ulike stadar. 

 



 
 

Dagturhyttene i:           Fjaler                                                                      Flora                                                  
Gaular                                                  Gulen 
 
I den politiske saka i Vestland fylkskommune vart det lagt til grunn ein maksimal pris på kr 1 mill. 
Denne summen er inklusiv meirverdiavgift og inneheld kostnadar som grunnarbeid, bygging, frakt, 
helikopterlift mm. I tillegg har Vestland fylkeskommune vald å leggje til eit krav om at  leveransen 
skal inkludere vedomn i hytta og eit solcellepanel for å gje lys inne i hytta. Vidare har 
fylkeskommunen lagt inn opsjon på bygging av eit enkelt toalett (biodo). Kommunane Masfjorden, 
Radøy, Meland, Lindås ( i dag Alver) og truleg Fedje og Vaksdal vil truleg byggja ei slik hytte i 2020. 
Dei kommunane som vil byggja i 2020 må ha på plass signert kontrakt med Vestland 
fylkeskommune seinast 17. mai 2020.  
 
I utlysninga frå fylkeskommunen om krav til prosjektet stå det at: 
‐Prosjektet må planforankrast i kvar kommune for å kunne søkje om spelemidlar. 
‐Sanitæranlegg vert tilrådd knytt til dei hyttene der ein i samråd med kommunen ser det vil bli eit 
behov. 
‐Det er ønskeleg med eit nynorsk‐bibliotek i hyttene og ein plan for ulike arrangement. 
‐Opparbeiding av turløyper til hyttene, og merking og gradering av desse må vere ein del av lokal 
prosjektplan. 
‐Det er ønskeleg å knytte kulturminne til dagsturhyttene der det ligg til rette for dette. 
‐Det er ønskeleg med brei medverknad i høve prosessane kring plassering, opparbeiding og drift. 
‐Nokre hytter i Vestland bør vere universelt utforma. 
‐Plakett med logo til bidragsytarar med mal utforma av fylkeskommunen må plasserast på hytta. 
‐Hytta bør plasserast sentrumsnært, nær skule/barnehage og med mogleg tilkomst via 
kollektivtilbod. Det bør vere maks 15 minuttar køyring frå sentrum til startpunkt for fotturen, og 
vere omlag 30 minuttar å gå til hytta for dei minste. 
 
Fylkestinget har løyvd midlar som skal nyttast til å sette i gang arbeidet med hytter i 2020, men det 
vert etter planen og sett av tilskotsmidlar i 2021 og 2022. Maksimal kostnad pr. hytte er sett til kr 1 
million i anbodsutlysninga. I finansieringsmodellen ligg det eit fylkeskommunalt tilskot på kr 
200 000 til kvar hytte, samt ei gåve frå Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane på kr 100 000 til kvar 
kommune som er i gamle Hordaland fylke. Hyttene kan i tillegg få tildelt spelemidlar på inntil kr 
365 000 tilsvarande 1/3 av kostnaden. Med utgangspunkt i pris på kr. 1 000 000, vert det ein 
kommunal eigenandel på kr 367 000 inkludert mva‐kostnaden. Kommunen er tiltakshavar og mva‐
kompensasjon er avhengig av prosjektkostnad. Noko grunnarbeid er også godkjente for 
spelemidlar og kan vere eigeninnsats som kan gå inn i søknaden. Ein tenkt finansieringsmodell, frå 
Vestland fylkeskommune for eigenandelen ser slik ut: 
 
Kr 200.000 –  Mva‐kompensasjon på varer og tenester som kommunen får som byggherre. 
Kr 167.000 –  Om lag den faktiske kostnaden for kommunen etter mva‐kompensasjon. 
 

  Budsjett  Merknad 

Kjøp av Dagsturhytte inkludert 
vedomn og solcellepanel 

1 000 000  Inkl. mva, opparbeiding av 
tomt, frakt mm. 

  Finansiering   

Vestland fylkeskommune  200 000  Midlar sett av i 2020 til hytter 
i Vestland. 

Sparebankstiftinga Sogn og 
Fjordande 

100 000  Vert utløyst automatisk når 
positivt svar frå Vestland 
fylkeskommune ligg føre. 

Momskompenasjon  200 000  På varer og tenester 



 
 

Spelemidlar  333 000  1/3 tilskot av totalkostnad 
inkludert mva 

     

Eigeninnsats   167 000  Opparbeiding av tomt og 
deltaking i montering av 
hytta  

Sum  1 000 000   

 
Eigeninnsats som blir utført av kommunen eller ved dugnad av friviljuge til mellom anna 
tilrettelegging av tomt, deltaking i montering av hyttemodular kan påverke endeleg kostnad på 
hytta.  
 
Økonomiske konsekvensar: 
Med utgangspunkt i finansieringsmodellen ovanfor vil Austrheim kommune sitt bidrag i prosjektet 
vere på inntil kr 367 000, pluss eventuell kostnad med opparbeiding av tomt. Størstedelen av 
bidraget vil vera mva‐kompensasjon. Dagsturhytta vil bli bygd med kommunen som tiltakshavar og 
meirverdiavgiftskompenasjon vil vere aktuelt på investeringa. Kostnad for kommunen til slutt vert 
på om lag kr 167.000. 
 

Vurdering: 

Rådmannen vil peike på at lite fysisk aktivitet er mellom dei største utfordringane for folkehelsa i 
Noreg, og det vil over tid  kunna føra til livsstilssjukdommar. Det er viktig å førebyggja dette, og 
gode og lett tilgjengelege anlegg for idrett og friluftsliv er viktige reiskapar i dette arbeidet. 
Etablering av ei dagsturhytte i Austrheim kommune vil såleis ha svært positiv innverknad på 
folkehelsearbeidet i kommunen. Konseptet med Dagsturhytta er at den skal vere open og 
tilgjengeleg for alle 24 timar i døgnet, 7 dagar i veka og 365 dagar i året. Hytta skal opplevast som 
vår hytte. Her kan alle som vil gå inn, varma seg og ete maten tørt på regnversdagar. Etablering av 
Dagturhytta i Austrheim kommune vil vera eit viktig førebyggjande lågterskeltilbod som kan bidra 
til å ivareta god folkehelse for innbyggjarar i alle aldrar. Investeringskostnaden pr innbyggjar i 
tiltaket er rimeleg låg. Første steg for å realisere bygging av ei Dagsturhytte i Austrheim kommune 
er ei positiv politisk avgjersle i saka. Eit intensjonsvedtak vil bli lagt ved søknaden om tilskot til 
Vestland fylkeskommune. Eit positivt svar frå fylkeskommunen om tilskot, utløyser automatisk 
tilskot frå Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane.  I tråd med føringane for prosjektet frå 
fylkeskommunen vil rådmannen koma tilbake med ny sak om plassering av Dagsturhytta på eit 
seinare tidspunkt. Det er peikt på at det skal vere ein brei brukarmedverknad i høve prosessane 
rundt plassering, opparbeiding og drift. Andre føringar frå fylket er ønskje om Dagsturhytte 
plassert nært eit kulturminne, helst i tilknytning til eksisterande tursti og mogleg opparbeiding av 
eit lite nynorsk barnebibliotek. Ein må også komme tilbake til vurdering om å inkludere toalett i 
prosjektet, når innstilling til plassering er klar. Kostnaden med å byggje eit eventuelt toalettanlegg, 
vil komme i tillegg til utgiftene kommunen har på bygging av Dagsturhytta. Dette kan lettast 
løysast med at det er toalett der turen startar til Dagsturhytta, eller i nærområdet frå før, og med 
eit toalett som er ope og tilgjengeleg for alle.  
 
Rådmannen ser at det i prosjektet er lagt vekt på brei forankring, medverknad i høve forslag til 
plassering og samarbeid med friviljuge krefter med omsyn til tilsyn og drift før og etter hytta står 
ferdig. Rådmannen rår til at dette vert løyst gjennom ei skriftleg avtale med lag som vil ta seg av 
den daglege drifta og vedlikehald av hytta på dugnad, dette mot eit fast tilskot pr. år. Utkast til 
samarbeidsavtale om etablering av drift/vedlikehald av dagsturhytta vil følgje saka om plassering. 
Det er naturleg å søkje samarbeid med eit lag eller ein organisasjon som held til i området der 



 
 

hytta blir plassert, eller eit lag som arbeider med sitt idealistisk formål i heile kommunent. Hytta 
må ha tilsyn kvar veke, andre oppgåver må gjerast ein gong pr. månad og noko dugnadsarbeid ein 
gong i året. Andre omsyn kommunen må ta i høve val av plassering er avtale med grunneigar og 
parkeringstilhøve og merking/etablering av sti til hytta. Det vil verta meir ferdsel enn i dag til ei 
Dagsturhytte om den vert etablert ved eksisterande ferdselsårar/stiar.  
 
Kommunen bør innarbeide midlar til drifts‐ og vedlikehaldsmateriell i driftsbudsjettet. 
Vedlikehaldsutgiftene til hytta skal vere låge, dette på grunn av godt materialval innvending og 
utvendig, men og på grunn av den enkle utforminga hytta får. Dagsturhytta må innarbeidast i 
prioritert handlingsprogram i Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv. Det kan søkjast om 
spelemidlar i 2021. Innanfor spelemiddelordninga er anlegget kategorisert som friluftsanlegg. 
Vestland fylkeskommune har ei satsing på friluftsanlegg ved fordeling av spelemidlar. Satsinga går 
ut på at søknader om tilskot får spelemidlane til friluftsanlegg tildelt i det første godkjente 
søknadsåret, uavhengig av kommunen sin vedtekne prioritering. Det inneber at kommunen truleg 
vil få tildeling frå spelemidlar i 2022, under føresetnad av at søknaden blir godkjent.  
 
 
Austrheim kommune si framdriftsplan: 
Intensjonsvedtak om bygging av Dagsturhytte                              Mars 2020 
Søknad til Vestland fylkeskommune om tilskot                              Mai 2020 
Sak om plassering, opparbeiding, drift og innhald                    Hausten 2020 
Signering av avtale/kontrakt om levering av Dagsturhytte          Hausten 2020 
Søknad om spelemidlar                                                   Januar 2021 
 

Konklusjon: 

Austrheim kommune søkjer Vestland fylkeskommune og Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane som 
tilskot på kr 300 000 til etablering av Dagsturhytte. 

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

017/20 
 

Formannskapet  PS  13.02.2020 

006/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Bodil Boie Brekkan  FA‐B12 
 

20/21 

     

 

 

Saksutgreiing (oppdatert etter høyring) vedkomande flytting av 8. klasse frå Kaland barne‐ 

og ungdomsskule til Årås skule hausten 2020  

 

 

Vedlegg 

Saksutgreiing vedkomande flytting av 8. klasse frå Kaland barne‐ og ungdomsskule til Årås skule 

hausten 2020 

Oppsummering av høyringsuttalar vedkomande flytting av 8 klasse 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Med bakgrunn i den saksutgreiinga som låg til grunn for høyringa og resultatet av 
høyringsuttalene, tilrår rådmannen at komande 8. klasse ved Kaland barne‐ og 
ungdomsskule vert slått saman skuleåret 2020 på Årås skule av pedagogiske grunnar.  

 

Formannskapet ‐ 017/20 ‐ 13.02.2020 

 

FS ‐ behandling: 

Rektor ved Årås skule/skulefagleg ansvarleg Bodil Boie Brekkan gjekk gjennom ein presentasjon 
om saka (ligg ved møteboka). Brekkan viste til at det er særs få ungdomsskular i landet som vert 
drivne etter fådeltprinsippet, og sa at det er gode grunnar til dette. Å driva fådelt skule for 8. og 9. 
klasse på Kaland barne‐ og ungdomsskule vil gå ut over tilbodet til 8. klasse. 
Helge Dyrkolbotn (KrF): ‐ Takk til rådmannen for ryddig ein gjennomgang. Eg trur ein skal vera 
veldig observant på dette med læringskultur. Samstundes må ein ha ekstra fokus på at dette er ei 
viktig sak for både born, foreldre og besteforeldre. Dyrkolbotn la til at ein bør nytta seg av 
ungdomsrådet sitt tilbod om støtte.  

Morten Sognnes (H) sa at dersom politikarane vedtek dette, så flyttar ein elevane uansett kor 
trygge dei er.  

Rådmann Liv Løvvik sa at det alltid vert utvist skjønn når det gjeld born med særskilte behov. I slike 



 
 

saker strekker kommunen seg langt, og det er ikkje tvil om at borna vert teke godt vare på. Vidare: 
Opplever at ungdomsrådet har ei offensiv rolle med å på seg å hjelpa i samband med ei flytting.  

Ordførar Per Lerøy takka for ei god orientering, og la til at den vidare diskusjonen tek ein i 
kommunestyret. 

Handsaming i formannskapet: 
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

 

FS ‐ vedtak: 

Med bakgrunn i den saksutgreiinga som låg til grunn for høyringa og resultatet av 
høyringsuttalene, tilrår formannskapet at komande 8. klasse ved Kaland barne‐ og 
ungdomsskule vert slått saman skuleåret 2020 på Årås skule av pedagogiske grunnar. 

 

 

Kommunestyret ‐ 006/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Rektor ved Årås skule/skulefagleg ansvarleg Bodil Boie Brekkan gjekk gjennom ein presentasjon 
om saka (ligg ved møteboka). 
Varaordførar Inger Lise Brekke (H) sa at det kommunestyret skal ta stilling til er å samla 8. klasse 
ved Kaland barne‐ og ungdomsskule med 9. klasse same stad, eller med 8. klasse på Årås. Brekke 
viste til at Austrheim Høgre har programfesta at ein skal slå saman ungdomsskulane, men no er 
det berre dette årstrinnet det er tale om.  – Det er bra at me fekk høyringsuttalane med oss i 
denne saka. Det er utruleg viktig at elevane får den kompetansen dei må ha for å komma vidare til 
vidaregåande skule. Ein må hugsa på at elevane frå Åsheim‐krinsen vert teke i vare på same måte 
som våre, skal vera ønskte på same måte. Støttar rådmannens framlegg. 
Rådmann Liv Løvvik viste til drøftingar med Alver kommune, som også skal sjå på skulestrukturen. 
Austrheim har presisert at ein gjerne vil ha Åsheim‐elevane på Kaland. Har sagt at me kan gå ned 
til 50.000 i året per elev i kostnad, heller enn 100.000 som var sagt tidlegare. Det siste frå Alver er 
at dei vil ha ein eittårig avtale fram til dei ser strukturen for sine eigne skular. 
Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at det er bra at ein har komme så langt. Skulle gjerne ha samla heile 
ungdomstrinnet, ei sak som har vore debattert opp, ned, fram og tilbake. No gjer me dette som eit 
uavhengig tiltak, her gjer me vedtak for eitt år, men legg til grunn at intensjonen er at ein slår 
saman ungdomstrinna frå 2021. Det var bra at ein venta med saka til høyringsuttalane var klare, 
positivt med ungdomsrådet som vil rista desse ungdommane godt saman. No må ein ivareta elevar 
og foreldre på ein god måte, det har vore mykje usemje og styr, og det er viktig med ei god 
mottaking. Trur det kan bli veldig bra for ungdommane våre. 
Morten Sognnes (H) etterlyste valet om å flytta elevane frå Årås til Kaland, ein ville lettare klart å 
halda på ungdommane frå Åsheim‐krinsen med eit slikt alternativ. No risikerer ein å missa Åsheim‐
elevane også seinare, som elevar ved Austrheim vidaregåande. Håpar at det ikkje vert for store 
ringverknader av dette vedtaket. 
 
Rådmann Liv Løvvik sa at Austrheim skal ta vare på alle elevane. Dette vert oppgåve nummer ein 
for den nye oppvekst‐ og kulturleiaren: Å sjå på felles ungdomsskule i Austrheim. Han kan gå inn 



 
 

uhilda i denne oppgåva, med eit kunnskapsrikt blikk. Løvvik viste elles til rettleiar Asbjørn Skår i 
Utdanningsdirektoratet, som er tydeleg på at det rette er å gå i si eiga årsgruppe. Når det gjeld 
Åsheim må ein avventa Alver kommune, men hugs at departementet har sagt at 
nærskuleprinsippet ligg fast, desse elevane vil ha rett til å gå på sin nærskule. 
 
Gro Kaland (Sp) sa at partiet vil støtta rådmannen, men sjølv vil ho gå mot. Er redd for at ein 
øydelegg grunnlaget for barneskulen også, at Åsheim‐elevane vil venda seg mot Lindås. Det kan 
øydelegga det gode miljøet ein har med Kaland, Kjeilen og nordre del av Lindås. 
Handsaming i kommunestyret:  
Rådmannens framlegg vedteke med 15 mot 2 røyster (mot Randi Keilegavlen Dyrøy, KrF, og Gro 
Kaland, Sp) 

 

 

KS ‐ vedtak: 

Med bakgrunn i den saksutgreiinga som låg til grunn for høyringa og resultatet av 
høyringsuttalene, tilrår rådmannen at komande 8. klasse ved Kaland barne‐ og 
ungdomsskule vert slått saman skuleåret 2020 på Årås skule av pedagogiske grunnar.  

 

 

Saksopplysninger: 

Høyring ‐ vedkommande flytting av 8. klasse frå Kaland barne‐ og ungdomsskule   

I etterkant av kommunestyremøtet 12. desember 2019 har administrasjonen jobba vidare 
med saka om flytting av 8. klasse frå Kaland barne‐ og ungdomsskule.   

 Sjå saksutgreiinga som ligg ved, for formannskapet 23. januar og kommunestyret 13. 
februar.   

 Rådmannen ber høyringsinstansane om å gi tilbakemelding på desse spørsmåla:  

1. Kva er fordelane for elevane ved å overføre komande 8. klassingar frå Kaland barne‐ og 
ungdomsskule til Årås skule hausten 2020?   

2. Kva er ulempene for elevane ved å overføre komande 8. klassingar frå Kaland barne‐ og 
ungdomsskule til Årås skule hausten 2020?  

 Sakspartar: 

 Ein ber om at følgjande høyringsinstansar kjem med sin uttale til rådmannen sine 
spørsmål innan 31.01.2020.  

 Høyringsinstansar:  

ꞏ Rektor Kaland barne‐ og ungdomsskule  
ꞏ FAU Kaland barne‐ og ungdomsskule  



 
 

ꞏ SU Kaland barne‐ og ung. skule, ved rektor Bakke  
ꞏ Elevrådet Kaland barne‐ og ung. skule, ved rektor Bakke  
ꞏ Rektor Årås skule  
ꞏ FAU Årås skule SU Årås skule, ved rektor Brekkan  
ꞏ Elevrådet Årås skule, ved rektor Brekkan  
ꞏ Ungdomsrådet i Austrheim kommune  
ꞏ Fagforbundet v/hovudtillitsvalde  
ꞏ Utdanningsforbundet v/hovudtillitsvald 

Oppsummering av høyringsuttaler vedkomande flytting av 8. klasse frå Kaland barne‐ og 
ungdomsskule til Årås skule hausten 2020 (sjå vedlegg): 

Konsentrat og rådmannen si vurdering  

Fordelar 

ꞏ Høyringsinstansane vektlegg viktigheten av: 
ꞏ Eit større sosialt og fagleg læringsmiljø. 
ꞏ Tilgang på fleire aktivitetar i idrettshallen og tilhørighet med si eiga aldersgruppe. 
ꞏ Fare for fådeling for ei lita gruppe i 2/3 av timane dersom dei held fram på 

Kaland. 
ꞏ Ein kontinuitet i eiga alderstilpassa gruppe gjennom ungdomsskulen. Positivt å 

skifte skule. 
ꞏ Større grad av fordeling mellom kjønna. 
ꞏ Dersom ein skal ha ein samanslått 8./9. klasse på Kaland, må delar av 

kompetansemåla vekslast mellom 8. og 9.trinn.  
ꞏ Det krev stor pedagogisk kompetanse og erfaring å klare å gjennomføre ei slik 

veksling mellom kompetansemåla i praksis. Det vert enklare både for elevane og 
lærarane dersom elevane får arbeide med kompetansemåla i ein samla 8.klasse.  

ꞏ Dersom ein ikkje får til ein fagleg god fådelt praksis, kan konsekvensane verte at 
elevane mistar delar av det kompetansegrunnlaget dei skal ha. Det kan føre til ein 
risiko for ei ufullstendig opplæring.   

ꞏ Frå hausten 2020 skal Fagfornyinga innførast for komande 8.klassingar. Det er 
særleg viktig at elevane får arbeide med progresjonen i dei kompetansemåla som 
passar for trinnet. 

ꞏ I faget matematikk er det utarbeidd kompetansemål spesifikt for kvart trinn. 
Elevane i 8.klasse bør av den grunn ikkje slåast saman med 9.klasse i dette faget. 
Dette handlar først og fremst om å ta vare på elevane sine rettar.    

ꞏ Dei får gå på skule med jamaldringar dei kjenner frå idrett og ungdomsklubben 
eller andre fellesaktivitetar.   

ꞏ Slik samansetjinga er vedkomande kjønn, vil elevane frå Kaland, der det berre er 
ei jente, få eit utval av både jenter og gutar som sine medelevar. Dersom elevane 
frå Kaland vert overførte til Årås, vil dei vere trygge på korleis deira 
ungdomsskuleløp vil bli vedkomande kva klasse dei skal gå i.  

ꞏ Når klassar vert så små som fire elevar, vert klassemiljøet sårbart fordi det er få 
medelevar å velje mellom.    

ꞏ Når klassar vert så små som fire elevar, vert klassemiljøet sårbart fordi det er få 



 
 

medelevar å velje mellom.    
ꞏ Dersom elevane frå Kaland skal overførast, må det lagast ein plan for å føre 

elevane frå dei to skulane saman som gruppe våren 2020, slik at alle komande 8. 
klassingar vert godt kjende med kvarandre, kontaktlæraren sin og korleis 
skulekvardagen vert i eit samla 8.trinn. Dersom det vert vedtatt å overføre 
elevane, må skulane saman med elevane og dei føresette lage ein god plan for 
dette.    

ꞏ Kan berike eksisterande klassemiljø i 8.klassen på Årås. 
ꞏ Ønskjer ikkje ein fådelt løysing på Kaland. 
ꞏ Fint å vere ei gruppe i konfirmasjonstida. 
ꞏ Positivt med nye elevar og nye venner. 
ꞏ Fleirtalet av elevane på skulane er positive til ei samanslåing av komande 8.klasse 

på skulane.  
Rådmannen si vurdering: 

ꞏ Høyringsuttalane har ei tydeleg vektlegging av den auka kvaliteten på elevane sitt 
faglege og sosiale miljø ved ei samanslåing av komande 8.klasse på Årås. 

ꞏ Fleirtalet av elevane i klassane er positive til ei samanslåing av 8.klasse på 
skulane. 

ꞏ Høyringsuttalene vektlegg verdien av ein større balanse mellom kjønn, at ein får 
gå i sin årsklasse gjennom heile ungdomsskuletida, og at ein ikkje må gå etter ein 
fådelt modell. 

ꞏ Dersom ein ikkje får til ein fagleg god fådelt praksis, kan konsekvensane verte at 
elevane mistar delar av det kompetansegrunnlaget dei skal ha. Det kan føre til ein 
risiko for ei ufullstendig opplæring.   

Ulemper 

Høyringsinstansane vektlegg viktigheten av: 

ꞏ At elevane vert skilde frå sitt skulemiljø, stor overgang. 
ꞏ Ein skal vente med ei overføring til samanslåing av ungdomsskulane i 2021. 
ꞏ Kaland har førebudd overgangen til ungdomstrinnet med at ein faglærar i 

7.klasse, vert med i komande 8.klasse på skulen. 
ꞏ For lita tid til planlegging, barn med sakkunnige vurderingar treng særskilt 

omsorg, ei lita elevgruppe skal verte ein del av ei større gruppe. 
ꞏ Det likeverdige skuletilbodet vert utfordra av at ei lita gruppe vert trekte ut før 

resten av elevane på ungdomsskulen. 
ꞏ Skaper usikkerheit for elevar tilhøyrande Åsheimkrinsen. 
ꞏ Usikkerheit om trafikksikring i samband med at alle elevar må ta buss. 
ꞏ Å kome inn som ei lita gruppe i ei større og etablert gruppe. 
ꞏ Lang og farleg skuleveg. 
ꞏ Usikkerheit i høve til ein ny skule. Dei veit kva dei har. 
ꞏ Får ein nok hjelp i ein større klasse? 
ꞏ Må ta buss. 
ꞏ God trivsel der ein er. 
ꞏ Nokre elevar på Årås er uroa for om læraren får mindre tid til dei og at dei kan 

miste sin plass i si etablerte gruppe. 



 
 

ꞏ Dei to ungdomsskulane skal slåast saman skuleåret 2021/22.  Då er det er to 
ungdomsskulekulturar(både elevkultur og lærarkultur) som skal sveisast saman. 
Ein bør difor venta med å flytta elevar frå den eine krinsen til den andre til denne 
samanslåinga skjer.   

ꞏ Eit 8.‐trinn med 24 elevar på Årås vil måtte delast i fag som nyttar spesialrom(t.d. 
Mat og helse, KuHa og Naturfag). Innsparinga ved å slå saman klassane vert difor 
liten.  

ꞏ Dei fleste lærarane som arbeider på ungdomstrinnet på Kaland har erfaring med 
å undervisa fådelt u‐trinn.  

ꞏ Eitt år med fådelt undervisning vil ikkje forringa opplæringa.   
ꞏ Det er viktig å oppretthalde eit fullverdig pedagogisk – og ikkje minst heilskapleg 

sosialt miljø på begge skulane fram til samanslåinga vert realisert.  
ꞏ Overgangen mellomtrinn /ungdomsskule er krevjande – spesielt for nokre elevar. 
ꞏ På Kaland skule er ein bevisst denne problematikken og legg opp til at elevane på 

mellomtrinnet skal bli godt kjent med ungdomsskulelærarane, og dei får 
undervisning av framtidige lærarar.  

ꞏ For nokre elevar er det særs viktig at denne prosessen er god slik at ein 
førebyggjer vanskelige overgangar. Det er ikkje bra for elevane å bryta eit slikt 
førebuande tiltak. 

Rådmannen si vurdering 

ꞏ Prosessen vert viktig. Det må utarbeidast ein forpliktande plan for ei overføring 
som startar opp umiddelbart etter eit eventuelt endeleg vedtak i kommunestyret 
om overføring av dei komande 8.klassingane frå Kaland barne‐ og ungdomsskule. 

ꞏ Elevane og dei føresette ved skulane må verte inkluderte og føle seg trygge på 
prosessen. 

ꞏ Administrasjonen, lærarane, assistentar, elevar ved skulane og ungdomsrådet må 
ha eit godt og inkluderande samarbeid om ein positiv prosess for samanslåing av 
dei komande 8.klassane. 

ꞏ Administrasjonen må saman med Skyss legge til rette for at transporten til og frå 
Årås skule vert tilfredsstillande for elevane og dei føresette. 

ꞏ Hovudtillitsvalde for Utdanningsforbundet vektlegg at det er ein elev‐ og 
lærarkultur som skal førast saman. All drift av skule må ta utgangspunkt i dei 
styringsdokumenta som ligg føre, omsynet til elevane sin rett til ei fullverdig 
opplæring og elevane sitt læringsmiljø og læringsutbyte, uavhengig av ein 
eksisterande elev‐ og lærarkultur. 

ꞏ Ein samanslått 8.klasse på Årås vert anten 17/20 elevar, ikkje 24. Det er talet for 
ein samanslått 8/9.klasse på Kaland hausten 2020.  

ꞏ Leiaren av Utdanningsforbundet skriv at eitt år med fådelt undervisning ikkje vil 
forringa opplæringa. Saksutgreiinga som ligg til grunn for høyringa viser at eitt år 
med fådelt undervisning for komande 8. klasse på Kaland barne‐ og 
ungdomsskule vil forringe og komplisere undervisninga/opplæringa for elevane. 
Det kan og gå ut over elevane sine rettar etter opplæringslova.  

ꞏ Når det gjeld påstanden om deling på Årås av komande 8.klasse, er dette ikkje 
tilfelle. Mat & helse er ikkje eit fag i 8.klasse, slik vi har lagt det opp i Austrheim 
kommune. Elevar på Årås vert ikkje normalt delte i fag som Naturfag og Kunst og 
handverk, slik at innsparinga er reell ved ei overføring til Årås skule. 



 
 

ꞏ Det er rådmannen si oppfatning at ingen av skulane i Austrheim kommune har 
tilstrekkeleg oppdatert kompetanse med å drive fådelt skule på ungdomstrinnet. 
SSB‐tal viser at svært få ungdomsskular i Noreg driv fådelt av gode pedagogiske 
grunnar. 

ꞏ Alle skular skal vere gode nok til å ta imot og førebu elevar på overgangar. Det er 
ikkje ein lokal skulespesifikk kvalitet. 

 

 Konklusjon 
Med bakgrunn i den saksutgreiinga som låg til grunn for høyringa og resultatet av 
høyringsuttalene, tilrår rådmannen at komande 8. klasse ved Kaland barne‐ og 
ungdomsskule vert slått saman skuleåret 2020 på Årås skule av pedagogiske grunnar. 

 

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

016/20 
 

Formannskapet  PS  13.02.2020 

007/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Kari Torkildsen Utkilen  FA‐C11 
 

20/153 

     

 

 

Fritidskortet  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Austrheim kommune søkjer Bufdir om tilskot for å ta del i forsøk med fritidskort 
for haust 2020 og vår 2021 

 

Formannskapet ‐ 016/20 ‐ 13.02.2020 

 

FS ‐ behandling: 

Helge Dyrkolbotn (KrF): ‐ Eg ser at det kan bli vanskeleg å halda fram når forsøksperioden går ut, 
men me kan ikkje seia nei, og må berre søka om å få vera med. 
Rådmann Liv Løvvik sa at ordninga med fritidskort skal vera universell. Etter utløpet av 
prøveperioden så må ein eventuelt behovsprøva det. Austrheim har 22 born som er under grensa 
for fattigdom, og dei skal kommunen klara å hjelpa uansett. 
Handsaming i formannskapet: 
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

 

FS ‐ vedtak: 

Austrheim kommune søkjer Bufdir om tilskot for å ta del i forsøk med fritidskort for haust 2020 og 
vår 2021. 

 

 

Kommunestyret ‐ 007/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Gro Kaland (Sp) spurte om Austrheim har 418 barn i målgruppa låginntektsfamiliar. 



 
 

 
Rådmann Liv Løvvik svara at det her vert laga ei løysing med fritidskort for alle born. Om det så 
viser seg at det ikkje kjem vidare støtte i år to, så må ordninga verta behovsprøvd. I dnene omgang 
gjeld det at administrasjonen må ha kommunestyrets godkjenning til å søka. 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

 

KS ‐ vedtak: 

Austrheim kommune søkjer Bufdir om tilskot for å ta del i forsøk med fritidskort for haust 2020 og 
vår 2021. 

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Bufdir lyser nå ut midlar til forsøk med fritidskort for haust 2020 og vår 2021. Søknadsfrist 
14.02.2020. 

Fritidskortet skal vere universelt og for alle barn i alderen 6 til fylte 18 år. Midlane i fritidskortet 
skal bidra til å dekke deltakaravgift til faste, organiserte aktivitetar. Målet med fritidskortordninga 
er å bidra til at fleire barn og unge får delta i fritidsaktivitetar med medlemsavgifter. Målet med 
forsøket er å hauste erfaringar med fritidskortordningar. Alle kommunar kan søkje på 
forsøksordninga. 
Søknaden skal vere forankra på øvste administrative og politiske nivå i kommunen. 

Vurdering 

Kommunane vil få tilskot på mellom kr 800 og kr 1000 kroner per barn i målgruppa per halvår. 
I tillegg kan vi søkje om utviklingsmidlar/administrasjon.  Utdrag frå nettsida: 
https://bufdir.no/Tilskudd/Soke_om_tilskudd/Barn_og_ungdom/fritidskortet_pilot/ 

 



 
 

 

Ordninga med fritidskort er svært positivt for at alle barn og unge kan ta del i aktivitetar, 
uavhengig av familiens økonomi. I Austrheim kommune er det ca 12,4 % barn i hushald med låg 
inntekt 
(tal frå Bufdir). Aberet med å ta del i pilotprosjektet fritidskort, er at prosjektet berre varar i to 
halvår, haust 2020 og vår 2021. Dersom ikkje fritidskortordninga held fram etter prøveperioden 
betyr det at familiar sjølv må betale medlemsavgift. Det kan føre til at nokre barn av økonomisk 
årsak ikkje får fortsette på fritidsaktiviteten etter denne perioden.  

 
I følgje Bufdir har vi 418 i målgruppa og vi kan vi søkje om kr 418.000 i halvåret. 
Midlane er øyremerka til fritidsaktivitetar for målgruppa, og skal bidra til å dekke deltakaravgift til 
faste organiserte aktivitetar. 

Administrasjonsmidlar skal brukast til utvikling og administrasjon av prosjektet, og Austrheim 
kommune vil søkje om kr 50.000,‐ per halvår til prosjektleiar, og kr 100.000 per halvår til utvikling 
av ein Fritids‐App og system for lettare organisering av fritidskortet.  
 
Dersom Austrheim kommune får tilskot til fritidskort, må det lagast ein prosjektplan, og stillinga 
som prosjektleiar må plasserast i organisasjonen. 
 
Forslag til budsjett i søknaden: 

 



 
 

 
 

Konklusjon 

Austrheim kommune søkjer Bufdir om tilskot for å ta del i forsøk med fritidskort 
for haust 2020 og vår 2021 
 
 

 

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

018/20 
 

Formannskapet  PS  13.02.2020 

008/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Bjarne Ve Sæbø  FE‐250 
 

18/1006 

     

 

 

Auka låneramme for startlån  

 

 

Vedlegg 

Varsel om infomelding: Behovsmeldingen 

Startlånsordninga ‐ låneopptak på 2,5 millionar i 2020 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Formannskapet/kommunestyret godkjenner at det for 2020 er tatt opp 2,5 millionar kroner i nye 
midlar til startlånsordninga. 

For startlån i 2021 og vidare skal låneramma til startlånsordninga vurderast i samband med 
årsbudsjettet og økonomiplanen, og innarbeidast i desse.  

 

Formannskapet ‐ 018/20 ‐ 13.02.2020 

 

FS ‐ behandling: 

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at dette er ei positiv sak. Startlånsordninga er viktig for mange familiar 
som slik kan få hjelp til å få eigen bustad, og klara seg økonomisk betre enn som leigetakarar.  I 
Austrheim er det ganske høge leigekostnader, men ikkje så dyrt å kjøpa bustad. Tap på startlån er 
elles lite, på landsbasis 0,008 prosent av porteføljen. 

Handsaming i formannskapet:  
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak.  

 

 

FS ‐ vedtak: 

Formannskapet rår til at kommunestyret godkjenner at det for 2020 er tatt opp 2,5 millionar 



 
 

kroner i nye midlar til startlånsordninga. 

For startlån i 2021 og vidare skal låneramma til startlånsordninga vurderast i samband med 
årsbudsjettet og økonomiplanen, og innarbeidast i desse. 

 

 

Kommunestyret ‐ 008/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Ordførar Per Lerøy presenterte saka.  
‐ Det har komme oppmoding frå Husbanken om at kommunane skal bli meir aktive på startlån. Det 
er rimelegare å eiga enn leiga, særleg i Austrheim her som det er firma som konkurrerer om dei 
leigebustadene som finnest. Startlån kan gje betre levekår for barnefamiliar, ved at dei kan bu 
rimelegare. Økonomisjef Olav Andersen har vore i kontakt med Fylkesmannen, som er positive til 
at kommunen skal utvida denne låneramma. Startlånsordninga har elles låge tap, 0,008 prosent på 
landsbasis. 
 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

 

KS ‐ vedtak: 

Formannskapet/kommunestyret godkjenner at det for 2020 er tatt opp 2,5 millionar kroner i nye 
midlar til startlånsordninga. 

For startlån i 2021 og vidare skal låneramma til startlånsordninga vurderast i samband med 
årsbudsjettet og økonomiplanen, og innarbeidast i desse.  

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Søknad og tildeling av startlån varierer noko frå år til år, alt etter om dei som søker fell innunder 
dei kriteria som er sette av Husbanken. Etter at kommunen har gitt tilsagn for fleire søknader mot 
slutten av 2019, er det no behov for å låna inn meir for vidare utlån. 

Fristen for å senda inn behovsmelding og søknad om startlånsramme var 31. januar 2020 kl. 23.59. 
I samråd med ordførar og rådmann så har administrasjonen lagt inn søknaden før saka er politisk 
handsama, med formell godkjenning i etterkant. 

Vurdering 

Startlånsordninga er eit viktig verktøy for å kunna hjelpa dei som elles har vanskar med å komma 



 
 

seg inn på bustadmarknaden. Etter dei kriteria som er sette for startlån per no, er det særleg unge 
familiar med barn som skal prioriterast. 

Økonomisjefen har diskutert saka med Fylkesmannen. Sidan Austrheim framleis er ein Robek‐
kommune, må ein ha godkjenning også for denne typen låneopptak. Fylkesmannen aksepterer at 
kommunen kan låna inn for vidare utlån.  

Startlånsordninga er i utgangspunktet utan direkte kostnader for kommunen. Det er låntakar som 
betaler på lånet, og dekker kostnader med administrasjonen som føregår hjå Lindorff som er 
låneadministrator. Dei kostnadene kommunen har med ordninga er den arbeidstida som går med 
til å handsama søknader. Det er høve til å ha ei påslagsrente på inntil 0,25 prosent for å dekka 
kommunale kostnader, men dette har ikkje Austrheim per i dag. 

Kommunen sin økonomiske risiko ved startlånsordninga er avgrensa til dei første 25 prosent av 
samla startlån til den enkelte. Til dømes om eit startlån på 1.000.000 vert misleghalde, så kan i 
teorien kommunen tapa dei første 250.000 kronene medan Staten ved Husbanken dekker dei siste 
750.000 kronene. Men det er viktig å ha med seg at kommunen har prioritet ved eit tvangssal av 
panteobjektet (bustaden), slik at det er vanskeleg å sjå for seg at «alt er tapt». Kommunen 
overfinansierer heller ikkje, slik at ved bustadkjøp til rundt taksten så har kommunen god dekning 
alt frå start av lånetida. 

Ved mellombelse betalingsproblem er det også ei kurant sak å gje mellombels stopp i avdrag 
(rentene går som før). Det skjer anten ved at resterande avdrag vert auka noko, eller ved å 
forlenga låneperioden. 

Konklusjon 

Formannskapet/kommunestyret godkjenner at det for 2020 er tatt opp 2,5 millionar kroner i nye 
midlar til startlånsordninga. 

For startlån i 2021 og vidare skal låneramma til startlånsordninga vurderast i samband med 
årsbudsjettet og økonomiplanen, og innarbeidast i desse.  

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

139/19 
 

Kommunestyret  PS  12.12.2019 

009/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Olav Mongstad  FE‐082 
 

19/621 

     

 

 

Folkevalde sine arbeidsvilkår ‐ justering av satsar  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

1. Godtgjersle for medlemmer i kommunale nemnder vert endra gradvis gjennom 
inneverande kommunestyreperiode slik: 

Gruppe  2019  2020  2021  2022 2023

Gruppe I  500  600  800  1000 1200

Gruppe II  400  500  600  700 800

Gruppe III  250  300  350  450 500

Gruppe IV  150  200  250  300 300

 
2. Rådmannen legg fram sak om endring av «Austrheim kommune –folkevalde sine 

arbeidsvilkår,» for godtgjersle for politisk valde og oppnemnde medlemmer i råd og 
utval. Reglementet der dei nye satsane er innarbeidd, skal leggjast fram for 
kommunestyret innan utgangen av juni 2020. 

3. Dei økonomiske fylgjene dette får for 2020, vert innarbeidd i budsjettet ved første 
tertialendring i 2020.  

 

Kommunestyret ‐ 139/19 ‐ 12.12.2019 

 

KS ‐ behandling: 

Rikke Heldal Hope (H) ba om at saka vert utsett, for å få betre tid til å sjå på framlegget. 
Handsaming i kommunestyret: 
Samrøystes for utsetting 

 

 

KS ‐ vedtak: 

Saka vert utsett  
 



 
 

 

Kommunestyret ‐ 009/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Varaordførar Inger Lise Brekke (H) viste til at ein ønskjer å ta ei stegvis endring på dette, for å vera 
a jour i 2023. Kan ikkje gjera dette raskare, pga. den økonomiske situasjonen kommunen er i. 
Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at ein gjer det slik at godtgjeringane justerer seg automatisk ved andre 
endringar. Rådmannen må ta jobben med å gjera dette reglementet oppdatert, og jobben med å 
passa på at det vert utbetalt godgjering for dei som møter i ulike råd og utval. Men regelverket skal 
ikkje ha tilbakeverkande kraft, det skal gjelda frå 1.1.2020. Endringane må innarbeidast i 
budsjettet. 
Rådmann Liv Løvvik sa at ein tar med seg det viktigaste frå Bergen kommune sine reglement for 
godtgjering, for å sikra at dette vert tydelege reglar som er lette å etterfølgja.  

Helge Dyrkolbotn (KrF) presiserte at ordførar/varaordførar og formannskapet har fast godtgjering, 
så dette gjeld resten av kommunestyret.  

Ordførar Per Lerøy sa at det skulle berre mangla at ikkje det var ei godtgjering for møte. Det er bra 
med ei oppjustering, for å komma a jour etter ei viss tid. Summane er heller ikkje fyrstelege 
samanlikna med dei andre kommunane i regionen. 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for rådmannen/gruppeleiarane sitt framlegg til vedtak. 

 

 

KS ‐ vedtak: 

1. Godtgjersle for medlemmer i kommunale nemnder vert endra gradvis gjennom 
inneverande kommunestyreperiode slik: 

Gruppe  2019  2020  2021  2022 2023

Gruppe I  500  600  800  1000 1200

Gruppe II  400  500  600  700 800

Gruppe III  250  300  350  450 500

Gruppe IV  150  200  250  300 300

 
2. Rådmannen legg fram sak om endring av «Austrheim kommune –folkevalde sine 

arbeidsvilkår,» for godtgjersle for politisk valde og oppnemnde medlemmer i råd og 
utval. Reglementet der dei nye satsane er innarbeidd, skal leggjast fram for 
kommunestyret innan utgangen av juni 2020. 

3. Dei økonomiske fylgjene dette får for 2020, vert innarbeidd i budsjettet ved første 
tertialendring i 2020.  

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

I kommunestyret 31.10.2019 vart det gjort fylgjande vedtak: 

1. Kommunestyret  ber  Gruppeleiarforum  gjennomgå  og  revidere  «Austrheim  kommune  –



 
 

folkevalde sine arbeidsvilkår.» Det reviderte framlegget skal leggjast fram for kommunestyret. 
2. Rådmannen oppnemner sekretær for utvalet. 

 

Gruppeleiarforum drøfta saka i møtet 19.11. og 27.11.2019. Dei gjekk gjennom satsane og kom 
med fylgjande førebels konklusjon: 

Ut ifrå den økonomiske situasjonen må ein vise måtehald. Auke må kome over tid. I framlegg til 
kommunestyret må ein vise kostnadene ved eventuell auke i satsane. 

Vurdering 

Reglementet for godtgjersle vart vedtatt i 2004. Godtgjersle til ordførar er sett lik 
stortingsrepresentantane si lønn. Godtgjersla til varaordførar, leiar i kontrollutval er sett i prosent 
av ordførarlønna. Desse satsane har vore justert i takt med endringa i godtgjersle til ordførar.  

Møtegodtgjersle vart sett til ein fast sum i 2004 og har ikkje vore justert sidan. I tabellen nedanfor 
er sett opp kva godtgjersla hadde vore i dag om ho hadde hatt same utviklinga som satsane i førre 
avsnittet. 

   Gr nr     Gjeldende 
satser pr møte 

i dag 

Satser dersom 
juster iht 

lønnsjustering 

I prosent av 
Gr 1 

Gruppe 1  1  Pr møte 500                1 200  100 % 

Gruppe 2  2  pr møte 400                   800  80 % 

Gruppe 3  3  pr møte 250                   500  50 % 

Gruppe 4  4  pr møte 150                   300  30 % 

Gruppe 2 ‐ Leiar  5  pr møte 200                   400  40 % 

Gruppe 3 ‐ Leiar  6  pr møte 200                   400  40 % 

 

Dei ulike nemndene er delt inn i fire grupper: 

Gruppe I:  Kommunestyret, møtande varamedlemer til kommunestyret og til formannskapet, 
medlemer og møtande varamedlemer i administrasjonsutvalet får Kr 500 per møte.   
 

Gruppe II: Kontrollutvalet, forliksrådet, overformynderiet, næringsnemnda og  mellombels 
komitear får Kr 400 per møte. 
 

Gruppe III: Medlemer i andre kommunale nemnder, styre, råd og utval som er valde av 
kommunestyret, formannskap og medlemer i lovpålagde utval, skal ha Kr 250 per møte, med 
unntak av samarbeidsutvala ved skulane og barne‐hagestyra der møtegodtgjersla vert Kr 150 per 
møte.     

Gruppe IV: Gjeld medlemmer i gruppe III som sit i samarbeidsutvala ved skulane og barnehagane. 
Godtgjersla er der sett til Kr. 150 pr møte.  

Gruppeleiarforum har sett opp eit reknestykke på kva samla møtegodtgjering vil auke til med 



 
 

desse endringane. Føresett same aktivitet med møte i 2020 som i 2019, vil samla godtgjering auka 
frå 83 640 kr til 159 285 kr.  

Kommunestyret: 

Viss kommunestyret sitt honorar skulle auke med same sats som ordførargodtgjersla, ville auken 
vore frå 42 000 kr til 100 800 kr.  

Gruppeleiarforum meiner denne auken må takast gradvis gjennom fireårsperioden. På den måten 
vil summen for kommunestyret auka frå 42 000 kr i 2019 til 50 400 kr i 2020.  

Gruppeleiarforum har og sett på ei gradvis oppjustering der målet er 0,12 % av ordførarlønna ved 
utgangen av denne kommunestyreperioden. I Alver er satsen 0,16 % av godtgjersla til ordførar. Det 
er vurdert at arbeidsmengda i Austrheim er noko mindre enn i Alver.  

ALTERNARIV ‐ HONORAR TIL KOMMUNESTYRET BASERT PÅ GRADVIS OPPTRAPPING TIL 0.12% AV 
ORDFØRARLØNN 

KOMMUNESTYRET, 
opptrapping pr år 

Gr 
nr 

Tal 
personar 

 
Satsar 

 Tal 
møte  

Sum 
2019 

Sum 
2020 

Sum 
2021 

Sum 
2022 

Sum 
2023 

Merknad 

Medlem  1  12                
500  

            
7  

 42 
000  

             
‐  

            
‐  

            
‐  

             
‐  

  

Medlem 2020      12                
600  

            
7  

    50 
400  

           

Medlem2021     12                
800  

            
7  

      67 
200  

        

Medlem 2022     12             
1000  

            
7  

          84 
000  

     

Medlem 2023     12             
1200  

            
7  

             100 
800  

  

                              
‐  

               
‐  

                
‐  

  

Sum                 42 
000  

  50 
400  

67 
200  

84 
000  

 100 
800  

Sum 
kommune‐
styret 

               Auke     8 
400  

25 
200  

42 
000  

 58 
800  

  

               Vi 
sparar 

50 
435  

33 
635  

16 
835  

35                          
100 940  

                      Kvar 
kommuestyremedlem 
gjev avkall på:  

 kr                  
8 412  

 

Talet 12 utgjer tal kommunestyremedlemmer unnateke medlem i formannskapet medrekna 
ordførar og varaordførar.  

I denne modellen vert auken tatt gradvis over heile fireårsperioden frå 42 000 kr i 2019 til 100 940 
kr i 2023.  

Gruppeleiarforum har konsentrert seg om det økonomiske i saka. Rådmannen vil lage sak som 
endringar i det verbale reglement for godtgjersle i første halvdel av 2020. Endringane skal gjelde 
frå 01.01.2020.  



 
 

 

Konklusjon 

Gruppeleiarforum ynskjer fylgjande endring i godtgjersle for dei som møter i kommunale 
nemnder. Dei ynskjer at godtgjersla vert gjort gardvis gjennom fireårsperioden 2019‐2023.  

 

Opptrappinga ynskjer ein slik: 

Gruppe  2019  2020  2021  2022 2023

Gruppe I  500  600  800  1000 1200

Gruppe II  400  500  600  700 800

Gruppe III  250  300  350  450 500

Gruppe IV  150  200  250  300 300

 

Rådmannen legg fram forslaget frå gruppeleiarforum til vedtak i kommunestyret.  

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

007/20 
 

Formannskapet  PS  23.01.2020 

010/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Kristin Nesbø  FA‐F82 
 

20/64 

     

 

 

Vigselsmynde i Austrheim kommune  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Ordførar og varaordførar er kommunale vigslarar. I tillegg gir kommunestyret rådmannen mynde 
til å gjennomføra kommunal vigsel. 
 

 

Formannskapet ‐ 007/20 ‐ 23.01.2020 

 

FS ‐ behandling: 

Handsaming i formannskapet: 
Samrøystes for rådmannens framlegg.

 

 

FS ‐ vedtak: 

Ordførar og varaordførar er kommunale vigslarar. I tillegg gir kommunestyret rådmannen mynde 
til å gjennomføra kommunal vigsel. 
 

 

 

Kommunestyret ‐ 010/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

 



 
 

KS ‐ vedtak: 

Ordførar og varaordførar er kommunale vigslarar. I tillegg gir kommunestyret rådmannen mynde 
til å gjennomføra kommunal vigsel. 
 

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Frå 01.01.2018 var det endring i ekteskapslova og frå den dato har kommunane mynde til 
borgarleg vigsel. Ordførar og varaordførar har direkte vigselsmynde etter lova. Kommunestyret 
kan i tillegg gi vigselsmynde til kommmunalt tilsette eller folkevald i kommunestyret. 

I sak 068/17 punkt a. gjorde kommunestyret følgjande vedtak: I Austrheim kommune blir ordførar, 
varaordførar og rådmann Jan Olav Osen kommunale vigslarar.  

Mynde til vigsel opphører når folkevald ikkje lenger er folkevald eller vigslaren ikkje lenger er tilsett 
i kommunen. Da Jan Olav Osen no er pensjonert, og det er hensiktsmessig å ha nokon som er 
poilitisk nøytral som vigslar, bør kommunestyret derfor gjere eit nytt vedtak. 

Konklusjon 

I Austrheim blir ordførar, varaordførar og rådmann kommunale vigslarar. 
 

 

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

011/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

003/20 
 

Valnemnda  PS  12.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

19/738 

     

 

 

Val av forliksråd for Austrheim og Fedje kommunar 2019‐2023  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 

FORLIKSRÅD FOR AUSTRHEIM OG FEDJE KOMMUNAR 

Medlem  Vald av  Vara  Vald av 

Siri Kaland, 
sikaland@gmail.com, 
tlf 99 16 69 68 

Austrhei
m 
kommun
e‐styre 

1 Kamilla B. K. Karlsen, 
kamilla.bjerkholt.karlsen@fedje.komm
une.no tlf.: 416 67 617 

Fedje 
kommunest
yre 

Toril Lohne Hordvik, 
thordvik@yahoo.no, 
tlf 97 70 47 37 

Austrhei
m 
kommun
e‐styre 

2 Kari Lerøy Brekke, 
kari_brekke@hotmail.com,  
tlf 41 67 35 78 

Austrheim 
kommunest
yre 

Inger Steinsbø, 
steinsbo.inger@gmail.
com tlf.: 483 64 320 

Fedje 
kommun
e‐styre 

3 Linda Syslak, terlsy@online.no,  
tlf 99 43 49 20 

Austrheim 
kommunest
yre 

Leiar  Siri Kaland  Austrheim 
kommunest
yre 

 

 

FORLIKSRÅD FOR AUSTRHEIM OG FEDJE KOMMUNAR 

Medlem  Vald av  Vara  Vald av 

  Oskar Nordgard,   
onordgard@miswaco.slb.
com,  
  tlf 95 12 78 41 

Austrhei
m 
kommun
e‐styre 

1 Kamilla B. K. Karlsen, 
kamilla.bjerkholt.karlsen@fedje.kom
mune.no tlf.: 416 67 617 

Fedje 
kommunest
yre 

Toril Lohne Hordvik, 
thordvik@yahoo.no, tlf 
97 70 47 37 

Austrhei
m 
kommun

2   Siri Kaland, sikaland@gmail.com,  
  tlf 99 16 69 68 
 

Austrheim 
kommunest
yre 



 
 

e‐styre 

Inger Steinsbø, 
steinsbo.inger@gmail.
com tlf.: 483 64 320 

Fedje 
kommun
e‐styre 

3 Linda Syslak, terlsy@online.no,  
tlf 99 43 49 20 

Austrheim 
kommunest
yre 

Leiar  Oskar Nordgard  Austrheim 
kommunest
yre 

 

 

Valnemnda ‐ 003/20 ‐ 12.02.2020 

 

VAL ‐ behandling: 

Handsaming i valnemnda: 
Oskar Nordgard skal inn i plassen for Kari Lerøy Brekke. 
Samrøystes for det nye framlegget med Nordgard i plassen for Brekke. 

 

 

VAL ‐ vedtak: 

FORLIKSRÅD FOR AUSTRHEIM OG FEDJE KOMMUNAR 

Medlem  Vald av  Vara  Vald av 

Siri Kaland, 
sikaland@gmail.com, 
tlf 99 16 69 68 

Austrhei
m 
kommun
e‐styre 

1 Kamilla B. K. Karlsen, 
kamilla.bjerkholt.karlsen@fedje.komm
une.no tlf.: 416 67 617 

Fedje 
kommunest
yre 

Toril Lohne Hordvik, 
thordvik@yahoo.no, 
tlf 97 70 47 37 

Austrhei
m 
kommun
e‐styre 

2 Oskar Nordgard, 
onordgard@miswaco.slb.com,  
tlf 95 12 78 41 

 

Austrheim 
kommunest
yre 

Inger Steinsbø, 
steinsbo.inger@gmail.
com tlf.: 483 64 320 

Fedje 
kommun
e‐styre 

3 Linda Syslak, terlsy@online.no,  
tlf 99 43 49 20 

Austrheim 
kommunest
yre 

Leiar  Siri Kaland  Austrheim 
kommunest
yre 

 

 

 

Kommunestyret ‐ 011/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Valnemnda hadde sett opp Oskar Nordgard som vara i plassen for Kari Lerøy Brekke.  
I kommunestyret vart framlegget endra pga kjønnsbalanse mellom dei tre faste medlemmene. 
Nordgard vart sett som fast medlem og leiar, Siri Kaland på varaplass. 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for valnemndas framlegg til vedtak. 

 

 



 
 

KS ‐ vedtak: 

FORLIKSRÅD FOR AUSTRHEIM OG FEDJE KOMMUNAR 

Medlem  Vald av  Vara  Vald av 

  Oskar Nordgard,   
onordgard@miswaco.slb.
com,  
  tlf 95 12 78 41 

Austrhei
m 
kommun
e‐styre 

1 Kamilla B. K. Karlsen, 
kamilla.bjerkholt.karlsen@fedje.kom
mune.no tlf.: 416 67 617 

Fedje 
kommunest
yre 

Toril Lohne Hordvik, 
thordvik@yahoo.no, tlf 
97 70 47 37 

Austrhei
m 
kommun
e‐styre 

2   Siri Kaland, sikaland@gmail.com,  
  tlf 99 16 69 68 
 

Austrheim 
kommunest
yre 

Inger Steinsbø, 
steinsbo.inger@gmail.
com tlf.: 483 64 320 

Fedje 
kommun
e‐styre 

3 Linda Syslak, terlsy@online.no,  
tlf 99 43 49 20 

Austrheim 
kommunest
yre 

Leiar  Oskar Nordgard  Austrheim 
kommunest
yre 

 

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Forliksrådet er oppretta med heimel i kap. 6 i Lov om mekling og rettargang i sivile saker 
(tvisteloven). Etter oppretting av Alver kommune, utgjer Austrheim og Fedje dei to kommunane 
som er grunnlaget for oppretting av rådet. Rådet skal ha fylgjande samansetjing: To medlemmer 
frå Austrheim, ein frå Fedje, med vara i nummerert rekkefylgje. Austrheim skal ha leiar. Fedje skal 
ha første vara. Det er fylkesmannen som endeleg oppnemner forliksrådet etter forslag frå 
kommunane Austrheim og Fedje. 

Konklusjon 

Medlemmene vert valde som opplista 

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

004/20 
 

Valnemnda  PS  12.02.2020 

012/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

19/738 

     

 

 

Val av tredje varamedlem ‐ representantskapet i NGIR  

 

 

Vedlegg 

Medlemmer til NGIR sitt representantskap 

Val til representantskapet i NGIR IKS 2019‐2023 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Kommunestyret supplerer med tredje varamedlem, og gjer varalista om frå personleg vara til vara 
etter nummerert liste. Austrheim kommune sine medlemmer i representantskapen i NGIR vert 
såleis desse:  

Faste medlemmer: 
Hardy Pedersen, Ap 
Gro Kaland, Sp 

Varamedlemmer:  
1. Magnus Kvingedal, H 
2. Jan Nordø, Bygdelista 
3. (namn vert lagt fram i kommunestyret 13. februar 2020) 

 

Faste medlemmer: 
Hardy Pedersen, Ap 
Gro Kaland, Sp 

Varamedlemmer:  
1. Magnus Kvingedal, H 
2. Jan Nordø, Bygdelista 
3. Morten Hodnekvam, H 

 

Valnemnda ‐ 004/20 ‐ 12.02.2020 



 
 

 

VAL ‐ behandling: 

Handsaming i valnemnda. 
Samrøystes for same framlegg, men no med Morten Hodnekvam som tredje vara. 

 

 

VAL ‐ vedtak: 

Kommunestyret supplerer med tredje varamedlem, og gjer varalista om frå personleg vara til vara 
etter nummerert liste. Austrheim kommune sine medlemmer i representantskapen i NGIR vert 
såleis desse:  

Faste medlemmer: 
Hardy Pedersen, Ap 
Gro Kaland, Sp 

Varamedlemmer:  
1. Magnus Kvingedal, H 
2. Jan Nordø, Bygdelista 
3. Morten Hodnekvam, H 
 

 

 

Kommunestyret ‐ 012/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Valnemnda presenterte sitt framlegg frå møtet 12. februar, dagen før kommunestyret. 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for valnemndas framlegg til vedtak. 

 

 

KS ‐ vedtak: 

Faste medlemmer: 
Hardy Pedersen, Ap 
Gro Kaland, Sp 

Varamedlemmer:  
1. Magnus Kvingedal, H 
2. Jan Nordø, Bygdelista 
3. Morten Hodnekvam, H 

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Kommunestyret valde 12. desember 2019 medlemmer til representantskapen i NGIR, for perioden 



 
 

2019‐2023. Valet var på to medlemmer og to varamedlemmer. 

NGIR etterlyser i brev av 5. februar 2020 (vedlegg) at kommunen stiller med tre varamedlemmer.  

Vurdering 

Det heiter i NGIR sin selskapsavtale, § 8, at kommunestyret skal oppnemna eit varamedlem meir 
enn faste medlemmer til NGIR sitt representantskap. Dette inneber for Austrheim at ein skal ha to 
faste medlemmer og tre varamedlemmer. 

Vedtaket frå kommunestyret er slik å forstå at kvart faste medlem har eit personleg varamedlem. 
Når ein skal ha tre varamedlemmer for to faste medlemmer, vert det naturleg å endra dette til å 
ha varamedlemmer etter nummerert liste.  

Valnemnda legg fram namn på den tredje varamedlemmen i møtet. 

Konklusjon 

Kommunestyret supplerer med tredje varamedlem, og gjer varalista om frå personleg vara til vara 
etter nummerert liste. Austrheim kommune sine medlemmer i representantskapen i NGIR vert 
såleis desse:  

Faste medlemmer: 
Hardy Pedersen, Ap 
Gro Kaland, Sp 

Varamedlemmer:  
1. Magnus Kvingedal, H 
2. Jan Nordø, Bygdelista 
3. (namn vert lagt fram i kommunestyret 13. februar 2020) 

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

013/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

005/20 
 

Valnemnda  PS  12.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

19/738 

     

 

 

Val av kommunal representant til representantskapet i Stiftinga Kystkultur no!  

 

 

Vedlegg 

Etterlysing ‐ utnemning av kommunal representant til representantskapet i Stiftinga Kystkultur no! 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Austrheim sin representant til representantskapet i Stiftinga Kystkultur no! i valperioden 2019‐2023 
er ordførar Per Lerøy, med varaordførar Inger‐Lise Brekke som vara.  

 

Valnemnda ‐ 005/20 ‐ 12.02.2020 

 

VAL ‐ behandling: 

Handsaming i valnemnda:  
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

 

VAL ‐ vedtak: 

Austrheim sin representant til representantskapet i Stiftinga Kystkultur no! i valperioden 2019‐2023 
er ordførar Per Lerøy, med varaordførar Inger‐Lise Brekke som vara.  

 

 

Kommunestyret ‐ 013/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Valnemnda presenterte sitt framlegg frå møtet 12. februar, dagen før kommunestyret. 



 
 

 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for valnemndas framlegg til vedtak. 

 

 

KS ‐ vedtak: 

Austrheim sin representant til representantskapet i Stiftinga Kystkultur no! i valperioden 2019‐2023 
er ordførar Per Lerøy, med varaordførar Inger‐Lise Brekke som vara.  

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Vurdering 

Det er sendt brev til kommunane som er medlem i Stiftinga Kystkultur no! med etterlysing av 
utsendingar til representantskapet, som skal ha sitt 2020‐møte i april/mai månad i Bergen. 

Stiftinga har per i dag 24 medlemskommunar, og er organisert med eit representantskap og styre, 
og Kjell Magnus Økland som dagleg leiar. 

Representantskapet til stiftinga følgjer kommune og fylkestingsval, og representantane vert 
oppnemnde av sin kommune (ved kommunestyret) i etterkant av valet. Vanlegvis er dette ordførar 
og varaordførar. 

Konklusjon 

Austrheim sin representant til representantskapet i Stiftinga Kystkultur no! i valperioden 2019‐
2023 er ordførar Per Lerøy, med varaordførar Inger‐Lise Brekke som vara.  

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

014/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

006/20 
 

Valnemnda  PS  12.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

19/738 

     

 

 

Val av medlemmer til eldrerådet 2019‐2023  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 

ELDRERÅD 

Medlemmer  Vara  Skal veljast av 

Pensjonistar     
 
 
 
 
Kommunestyret 
Kommunestyret 

   

   

   

Frå kommunestyret   

Idar Hopland, Ap  Magnus Kvingedal, H 

Reidar Øksnes, Sp   Helge Dyrkolbotn, KrF 

Leiar (skal vere pensjonist)  Nestleiar (skal vere 
pensjonist) 

Skal veljast av 

    Eldrerådet 
 

 

 

ELDRERÅD 

Medlemmer  Vara  Skal veljast av 

Pensjonistar     
Kommunestyret 
 
 
 
Kommunestyret 

Gro Johannessen   Sigfrid Øksnes 

Ivar Bergsvik  Olaug Sætre 

Solveig Hopen  Ingve Leirvåg 

Frå kommunestyret   

Idar Hopland, Ap  Magnus Kvingedal, H 

Reidar Øksnes, Sp   Helge Dyrkolbotn, KrF 

Leiar (skal vere pensjonist)  Nestleiar (skal vere  Skal veljast av 



 
 

pensjonist) 

    Eldrerådet 
 

 

Valnemnda ‐ 006/20 ‐ 12.02.2020 

 

VAL ‐ behandling: 

Handsaming i valnemnda: 
Utvalet konkluderer med at det er greitt at kommunestyret er representert med to faste og to vara 
av dei fire i utvalet. Ein tolkar reglementet slik at omgrepet "kommunestyret" i denne samanheng 
omfattar både faste medlemmer i kommunestyret og vara. 
Det var komme innspel på to namn, Gro Johannessen med Sigfrid Øksnes som vara. Desse er tekne 
inn.  
I tillegg tek valnemnda inn desse namna:  
Anny Sognnes med Olaug Sætre som vara. 
Atle Lervåg med Harry Fonnes som vara. 
 
Det vert sjekka med desse fire kandidatane fram til kommunestyret 13. februar. 
Samrøystes for nytt framlegg. 

 

 

VAL ‐ vedtak: 

 

ELDRERÅD 

Medlemmer  Vara  Skal veljast av 

Pensjonistar     
Kommunestyret 
 
 
 
Kommunestyret 

Gro Johannessen   Sigfrid Øksnes 

Anny Sognnes  Olaug Sætre 

Atle Lervåg  Harry Fonnes 

Frå kommunestyret   

Idar Hopland, Ap  Magnus Kvingedal, H 

Reidar Øksnes, Sp   Helge Dyrkolbotn, KrF 

Leiar (skal vere pensjonist)  Nestleiar (skal vere 
pensjonist) 

Skal veljast av 

    Eldrerådet 

 
 

 

 

Kommunestyret ‐ 014/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Valnemnda presenterte sitt korrigerte framlegg.
 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for valnemndas framlegg til vedtak. 



 
 

 
 

 

KS ‐ vedtak: 

 

ELDRERÅD 

Medlemmer  Vara  Skal veljast av 

Pensjonistar     
Kommunestyret 
 
 
 
Kommunestyret 

Gro Johannessen   Sigfrid Øksnes 

Ivar Bergsvik  Olaug Sætre 

Solveig Hopen  Ingve Leirvåg 

Frå kommunestyret   

Idar Hopland, Ap  Magnus Kvingedal, H 

Reidar Øksnes, Sp   Helge Dyrkolbotn, KrF 

Leiar (skal vere pensjonist)  Nestleiar (skal vere 
pensjonist) 

Skal veljast av 

    Eldrerådet 
 

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Vurdering 

2 medlemmer med vara valde av og frå kommunestyret. 3 medlemmer med vara som skal vere 
alderspensjonistar og skal veljast etter framlegg frå pensjonistforeiningane. (Austrheim og 
Lindåsneset Pensjonistlag og Neptun Pensjonistforening.) 

Konklusjon 

Dei politiske medlemmene vert valde som opplista. 

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

118/19 
 

Kommunestyret  PS  12.12.2019 

007/20 
 

Valnemnda  PS  12.02.2020 

015/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

19/738 

   

 

 

Val av representantar til råd for menneske med nedsett funksjonsevne 2019‐2023  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 

RÅDET FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Medlemmer frå 
kommunestyret 

Vara frå kommunestyret  Valde av 

Ann Kristin Leirvåg, Ap  Hege Ramsland, H  Kommunestyret 

Inger Anne Austrheim, KrF  Marita Bru, Bygdelista  Kommunestyret 

Medlemmer frå 
organisasjonane 

Vara frå organisasjonane   

Administrasjonen sender 
brev til organisasjonane med 
spørsmål om kandidatar 

  Kommunestyret 

    Kommunestyret 

    Kommunestyret 

Medlem frå eldrerådet  Vara frå eldrerådet  Kommunestyret 

     
 

 

RÅDET FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Medlemmer frå 
kommunestyret 

Vara frå kommunestyret  Valde av 

Ann Kristin Leirvåg, Ap     Hege Ramsland, H  Kommunestyret 

Helge Dyrkolbotn, KrF  Marita Bru, Bygdelista  Kommunestyret 

Medlemmer frå 
organisasjonane 

Vara frå organisasjonane   

  Anny Sætre Bertelsen, NFU  Elsa Skare, NFU  Kommunestyret 

  Mette Ekornrød, LPP    Terje Utkilen  Kommunestyret 



 
 

  Odd Øksnes    Atle Utkilen, LPP  Kommunestyret 

Medlem frå eldrerådet  Vara frå eldrerådet  Kommunestyret 

Leiar: Odd Øksnes  Nestleiar: Ann Kristin 
Leirvåg, Ap 

 

 

 

Kommunestyret ‐ 118/19 ‐ 12.12.2019 

 

KS ‐ behandling: 

Leiar i valnemnda, Ann Kristin Leirvåg (Ap), orienterte. 
Administrasjonen sender brev til organisasjonane med spørsmål om kandidatar 
Handsaming i kommunestyret: 
Valnemnda sitt framlegg vart samrøystes vedteke 
 

 

 

KS ‐ vedtak: 

 

RÅDET FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Medlemmer frå 
kommunestyret 

Vara frå kommunestyret  Valde av 

Ann Kristin Leirvåg, Ap  Hege Ramsland, H  Kommunestyret 

Inger Anne Austrheim, KrF  Marita Bru, Bygdelista  Kommunestyret 

Medlemmer frå 
organisasjonane 

Vara frå organisasjonane   

Administrasjonen sender 
brev til organisasjonane med 
spørsmål om kandidatar 

  Kommunestyret 

    Kommunestyret 

    Kommunestyret 

Medlem frå eldrerådet  Vara frå eldrerådet  Kommunestyret 

     
 

 

 

Valnemnda ‐ 007/20 ‐ 12.02.2020 

 

VAL ‐ behandling: 

Handsaming i valnemnda: 
Det var komme innspel frå organisasjonane, desse vart sette inn i rådet. 
I tillegg sette valnemnda inn Atle Utkilen, LPP, som varamedlem.  
KrF må bytta sitt faste medlem til ein mann, for å sikra kjønnsbalansen. 
I tillegg må det finnast ein leiar.  
Dette vert lagt fram direkte i kommunestyret 13. februar. 
Samrøystes for framlegget slik det ligg føre. 

 

 



 
 

VAL ‐ vedtak: 

 

RÅDET FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Medlemmer frå 
kommunestyret 

Vara frå kommunestyret  Valde av 

Ann Kristin Leirvåg, Ap     Hege Ramsland, H  Kommunestyret 

(mann), KrF  Marita Bru, Bygdelista  Kommunestyret 

Medlemmer frå 
organisasjonane 

Vara frå organisasjonane   

  Anny Sætre Bertelsen, NFU  Elsa Skare, NFU  Kommunestyret 

  Mette Ekornrød, LPP    Terje Utkilen  Kommunestyret 

  Odd Øksnes    Atle Utkilen, LPP  Kommunestyret 

Medlem frå eldrerådet  Vara frå eldrerådet  Kommunestyret 

Leiar: (sjekkar til 13.02.20)  Nestleiar: Ann Kristin 
Leirvåg, Ap 

 

 
 

 

 

Kommunestyret ‐ 015/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Valnemnda presenterte sitt korrigerte framlegg.
 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for valnemndas framlegg til vedtak. 
 

 

 

KS ‐ vedtak: 

RÅDET FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Medlemmer frå 
kommunestyret 

Vara frå kommunestyret  Valde av 

Ann Kristin Leirvåg, Ap     Hege Ramsland, H  Kommunestyret 

Helge Dyrkolbotn,KrF  Marita Bru, Bygdelista  Kommunestyret 

Medlemmer frå 
organisasjonane 

Vara frå organisasjonane   

  Anny Sætre Bertelsen, NFU  Elsa Skare, NFU  Kommunestyret 

  Mette Ekornrød, LPP    Terje Utkilen  Kommunestyret 

  Odd Øksnes    Atle Utkilen, LPP  Kommunestyret 

Medlem frå eldrerådet  Vara frå eldrerådet  Kommunestyret 

Leiar: Odd Øksnes  Nestleiar: Ann Kristin 
Leirvåg, Ap 

 

 

 



 
 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Vurdering 

Etter den politiske styringsmodellen skal det oppnemnast eit råd for menneske med nedsett 
funksjonsevne. Rådet er eit rådgjevande organ for kommunen, for statlege etatar på kommunalt 
nivå og andre offentlege instansar og institusjonar som ynskjer råd frå utvalet. Rådet skal arbeide 
utifrå målsettinga om full deltaking og likestilling i samfunnet for menneske med nedsett 
funksjonsevne.  

Det er utarbeidd eigne retningslinjer for utvalet. Rådet har 6 medlemmer med vara. 2 frå 
kommunestyret, 3 frå organisasjonar for menneske med nedsett funksjonsevne og 1 medlem frå 
eldrerådet.  

Konklusjon 

Medlemmene frå kommunestyret vert valde slik dei er lista opp. Rådet vert seinare supplert med 
medlemmer frå organisasjonane. 

 
 

 

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

110/19 
 

Kommunestyret  PS  12.12.2019 

008/20 
 

Valnemnda  PS  12.02.2020 

016/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

19/738 

   

 

 

Val av medlemmer til sakkunnig nemnd for eigedomsskatt 2019‐2023  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 

SAKKUNNIG NEMND FOR EIGEDOMSSKATT 

For perioden 2018 ‐ 2021  Vara   

Hardy Pedersen (Ap)  KrF kjem med namn her 
(KrF) 

Må erstatta Elisabeth 
Rahner, som har flytta frå 
kommunen 

For perioden 2019‐2023  For perioden 2019‐2023   

Posisjon skal komma med 
namn på fast medlem 

Posisjon skal komma med 
namn på varamedlem 

 

Stein Kåre Løvslett, KrF  Jan Nordø, Bygdelista   

For perioden 2018‐2021  For perioden 2019‐2023   

Leiar: Hardy Pedersen  Nestleiar:   
 

 

SAKKUNNIG NEMND FOR EIGEDOMSSKATT 

For perioden 2018 ‐ 2021  Vara 

Hardy Pedersen (Ap)  Randi K. Dyrøy (KrF) 

For perioden 2019‐2023  For perioden 2019‐2023 

  Anette Kaland (Ap)    Christer Pedersen (H) 

Stein Kåre Løvslett (KrF)  Odd Øksnes (Bygdelista) 

For perioden 2018‐2021  For perioden 2019‐2023 

Leiar: Hardy Pedersen  Nestleiar: Stein Kåre Løvslett 
 

 

Kommunestyret ‐ 110/19 ‐ 12.12.2019 



 
 

 

KS ‐ behandling: 

Leiar i valnemnda, Ann Kristin Leirvåg (Ap), orienterte.
Handsaming i kommunestyret: 
Valnemnda sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

 

KS ‐ vedtak: 

SAKKUNNIG NEMND FOR EIGEDOMSSKATT 

For perioden 2018 ‐ 2021  Vara   

Hardy Pedersen (Ap)  Randi K. Dyrøy (KrF)   

For perioden 2019‐2023  For perioden 2019‐2023   

  Anette Kaland (Ap) 
 

  Christer Pedersen (H) 
 

 

Stein Kåre Løvslett (KrF)  Odd Øksnes (Bygdelista)   

For perioden 2018‐2021  For perioden 2019‐2023   

Leiar: (Hardy Pedersen)  Nestleiar:   
 

 

 

Valnemnda ‐ 008/20 ‐ 12.02.2020 

 

VAL ‐ behandling: 

Handsaming i valnemnda: 
Her mangla det nestleiar i vedtaket frå 12. desember 2019.  
Stein Kåre Løvslett vert sett inn som nestleiar. 
Samrøystes vedtak om framlegget med Løvslett som nestleiar.

 

 

VAL ‐ vedtak: 

SAKKUNNIG NEMND FOR EIGEDOMSSKATT 

For perioden 2018 ‐ 2021  Vara   

Hardy Pedersen (Ap)  Randi K. Dyrøy (KrF)   

For perioden 2019‐2023  For perioden 2019‐2023   

  Anette Kaland (Ap)    Christer Pedersen (H)   

Stein Kåre Løvslett (KrF)  Odd Øksnes (Bygdelista)   

For perioden 2018‐2021  For perioden 2019‐2023   

Leiar: Hardy Pedersen  Nestleiar: Stein Kåre Løvslett   
 

 

 

Kommunestyret ‐ 016/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 



 
 

Valnemnda presenterte sitt korrigerte framlegg, der nestleiar er på plass.
 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for valnemndas framlegg til vedtak. 
 

 

 

KS ‐ vedtak: 

SAKKUNNIG NEMND FOR EIGEDOMSSKATT 

For perioden 2018 ‐ 2021  Vara 

Hardy Pedersen (Ap)  Randi K. Dyrøy (KrF) 

For perioden 2019‐2023  For perioden 2019‐2023 

  Anette Kaland (Ap)    Christer Pedersen (H) 

Stein Kåre Løvslett (KrF)  Odd Øksnes (Bygdelista) 

For perioden 2018‐2021  For perioden 2019‐2023 

Leiar: Hardy Pedersen  Nestleiar: Stein Kåre Løvslett 
 

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Vurdering 

Det vert vist til K‐sak 83/17 og eigedomsskattetakstvedtekter.  
Valperioden fylgjer kommunevalperioden, med den presiseringa at halvparten av medlemmene og 
varamedlemmene i sakkunnig nemnd og felles sakkunnig klagenemnd går ut og vert erstatta kvart 
anna år. Samstundes vert leiarar og nestleiarar oppnemnd for neste toårsperioden.  

Konklusjon 

Representantane vert valde slik dei er lista opp. Manglande namn vert presenterte i møtet. 

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

108/19 
 

Kommunestyret  PS  12.12.2019 

017/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

009/20 
 

Valnemnda  PS  12.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

19/738 

   

 

 

Val av medlemmer til felles sakkunnig klagenemnd for eigedomsskatt 2019‐2023  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 

FELLES SAKKUNNIG KLAGENEMND FOR EIGEDOMSSKATT 

Medlemmer for perioden 
2018‐2021 

Vara for perioden 2018‐2021  Vert valde av  

Gro Kaland (Sp)  Terje Aasen (KrF)  Kommunestyret 

Nils Ove Vassdal (H)  May Britt Vågheim Eliassen 
(H) 

Atle Utkilen (Bygdelista)  Petter Lerøy Skårnes (V)  

Medlemmer valde for 
perioden 2019‐2023 

Vara valde for perioden 
2019‐2023 

Posisjon skal komma med 
namn på fast medlem  

Posisjon skal komma med 
namn på varamedlem 

Posisjon skal komma med 
namn på fast medlem  

Posisjon skal komma med 
namn på varamedlem 

Opposisjon skal komma med 
namn på fast medlem  

Opposisjon skal komma med 
namn på varamedlem 

Leiar for perioden 2018‐2021  Nestleiar for perioden 2018‐
2021 

Leiar: Nils Ove Vassdal  Nestleiar: Trude Sleire 
 

 

FELLES SAKKUNNIG KLAGENEMND FOR EIGEDOMSSKATT 

Medlemmer for perioden 2018‐2021  Vara for perioden 
2018‐2021 

Vert valde av  

Gro Kaland (Sp)  Terje Aasen (KrF)  Kommunestyret 

Nils Ove Vassdal (H)  May Britt 
Vågheim Eliassen 



 
 

(H) 

Atle Utkilen (Bygdelista)  Petter Lerøy 
Skårnes (V)  

Medlemmer valde for perioden 2019‐2023  Vara valde for 
perioden 2019‐
2023 

  Reidar Ulvøy (Ap) 
 

  Adrian Stueland 
(Ap) 

  Morten Sognnes (H) 
 

  Aslak Andre Bakke 
(H) 
 

  Lise Renate Helle (Sp) 
 

  Per‐Kristian Løvmo 
(Sp) 
 

Leiar for perioden 2018‐2021  Nestleiar for 
perioden 2018‐
2021 

Leiar: Nils Ove Vassdal  Nestleiar: Reidar 
Ulvøy 

 

 
 
 

 

Kommunestyret ‐ 108/19 ‐ 12.12.2019 

 

KS ‐ behandling: 

Leiar i valnemnda, Ann Kristin Leirvåg (Ap), orienterte.
Handsaming i kommunestyret: 
Valnemnda sitt framlegg vart samrøystes vedteke 
 

 

 

KS ‐ vedtak: 

FELLES SAKKUNNIG KLAGENEMND FOR EIGEDOMSSKATT 

Medlemmer for perioden 
2018‐2021 

Vara for perioden 2018‐2021  Vert valde av  

Gro Kaland (Sp)  Terje Aasen (KrF)  Kommunestyret 

Nils Ove Vassdal (H)  May Britt Vågheim Eliassen 
(H) 

Atle Utkilen (Bygdelista)  Petter Lerøy Skårnes (V)  

Medlemmer valde for 
perioden 2019‐2023 

Vara valde for perioden 
2019‐2023 

  Reidar Ulvøy (Ap) 
 

Posisjon skal komma med 
namn på varamedlem 

  Morten Sognnes (H)    Aslak Andre Bakke (H) 



 
 

   

  Lise Renate Helle (Sp) 
 

  Per‐Kristian Løvmo (Sp) 
 

Leiar for perioden 2018‐2021  Nestleiar for perioden 2018‐
2021 

Leiar: Nils Ove Vassdal  Nestleiar: Trude Sleire 
 

 

 

Valnemnda ‐ 009/20 ‐ 12.02.2020 

 

VAL ‐ behandling: 

Handsaming i valnemnda: 
I vedtaket frå kommunestyret 12. desember 2019 mangla det eitt varamedlem. I tillegg var det sett 
opp som nestleiar eit medlem som hadde gått ut av utvalet. 
Etter framlegg frå Ann Kristin Leirvåg, Ap, vart Adrian Stueland sett inn som vara for Reidar Ulvøy. 
Felles framlegg om Reidar Ulvøy, Ap, som nestleiar. 
Samrøystes for supplering og Reidar UIvøy, Ap som nestleiar. 

 

 

VAL ‐ vedtak: 

FELLES SAKKUNNIG KLAGENEMND FOR EIGEDOMSSKATT 

Medlemmer for perioden 
2018‐2021 

Vara for perioden 2018‐2021  Vert valde av  

Gro Kaland (Sp)  Terje Aasen (KrF)  Kommunestyret 

Nils Ove Vassdal (H)  May Britt Vågheim Eliassen 
(H) 

Atle Utkilen (Bygdelista)  Petter Lerøy Skårnes (V)  

Medlemmer valde for 
perioden 2019‐2023 

Vara valde for perioden 
2019‐2023 

  Reidar Ulvøy (Ap) 
 

  Adrian Stueland (Ap) 

  Morten Sognnes (H) 
 

  Aslak Andre Bakke (H) 
 

  Lise Renate Helle (Sp) 
 

  Per‐Kristian Løvmo (Sp) 
 

Leiar for perioden 2018‐2021  Nestleiar for perioden 2018‐
2021 

Leiar: Nils Ove Vassdal  Nestleiar: Reidar Ulvøy 
 

 

 

Kommunestyret ‐ 017/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Valnemnda presenterte sitt korrigerte framlegg, der nestleiar og siste varamedlem er på plass.



 
 

 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for valnemndas framlegg til vedtak. 
 
 

 

 

KS ‐ vedtak: 

FELLES SAKKUNNIG KLAGENEMND FOR EIGEDOMSSKATT 

Medlemmer for perioden 2018‐2021  Vara for perioden 
2018‐2021 

Vert valde av  

Gro Kaland (Sp)  Terje Aasen (KrF)  Kommunestyret 

Nils Ove Vassdal (H)  May Britt 
Vågheim Eliassen 
(H) 

Atle Utkilen (Bygdelista)  Petter Lerøy 
Skårnes (V)  

Medlemmer valde for perioden 2019‐2023  Vara valde for 
perioden 2019‐
2023 

  Reidar Ulvøy (Ap) 
 

  Adrian Stueland 
(Ap) 

  Morten Sognnes (H) 
 

  Aslak Andre Bakke 
(H) 
 

  Lise Renate Helle (Sp) 
 

  Per‐Kristian Løvmo 
(Sp) 
 

Leiar for perioden 2018‐2021  Nestleiar for 
perioden 2018‐
2021 

Leiar: Nils Ove Vassdal  Nestleiar: Reidar 
Ulvøy 

 

 
 
 

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Vurdering 

Det vert vist til K‐sak 83/17 og eigedomsskattetakstvedtekter.  



 
 

Valperioden fylgjer kommunevalperioden, med den presiseringa at halvparten av medlemmene og 
varamedlemmene i sakkunnig nemnd og felles sakkunnig klagenemnd går ut og vert erstatta kvart 
anna år. Samstundes vert leiarar og nestleiarar oppnemnd for neste toårsperioden. 3 medlemmer 
med vara vert valde annakvart år. Leiar og nestleiar vert oppnemnd for fire års periode. 

Konklusjon 

Namn på kandidatar vert lagt fram i møtet. 
 

 

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

111/19 
 

Kommunestyret  PS  12.12.2019 

018/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

010/20 
 

Valnemnda  PS  12.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

19/738 

   

 

 

Val av planutval 2019‐2023  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 

PLANUTVAL 

Medlemmer  Vara  Skal veljast av 

Formannskapet  Vara til formannskapet, etter 
varalister som til 
formannskapet 

I samsvar med 
vedtak i K‐sak 032/03 

Leiar  Nestleiar  Skal veljast av 

Ordførar Per Lerøy  Varaordførar Inger Lise Brekke  I samsvar med 
politisk 
styringsmodell 

 

 

Kommunestyret ‐ 111/19 ‐ 12.12.2019 

 

KS ‐ behandling: 

Leiar i valnemnda, Ann Kristin Leirvåg (Ap), orienterte.
Saka er føreslege utsett. 
Handsaming i kommunestyret: 
Valnemnda sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

 

KS ‐ vedtak: 

Denne saka vert utsett.
 

 



 
 

Valnemnda ‐ 010/20 ‐ 12.02.2020 

 

VAL ‐ behandling: 

Handsaming i valnemnda: 
Spørsmålet om arealplanutvalet og planutvalet skal vera det same, vert diskutert direkte i 
kommunestyret. 
Samrøystes for å ta saka direkte til diskusjon i kommunestyret. 

 

 

VAL ‐ vedtak: 

Spørsmålet om arealplanutvalet og planutvalet skal vera det same, vert diskutert direkte i 
kommunestyret. 

 

 

Kommunestyret ‐ 018/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Handsaming i kommunestyret: 
Valnemnda sitt framlegg vedteke med 16 mot 1 (Atle Utkilen, Bygdelista)

 

 

KS ‐ vedtak: 

 

PLANUTVAL 

Medlemmer  Vara  Skal veljast av 

Formannskapet  Vara til formannskapet, etter 
varalister som til 
formannskapet 

I samsvar med 
vedtak i K‐sak 032/03 

Leiar  Nestleiar  Skal veljast av 

Ordførar Per Lerøy  Varaordførar Inger Lise Brekke  I samsvar med 
politisk 
styringsmodell 

 

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Vurdering 

Kommunestyret har bestemt at formannskapet skal vere kommunen sitt faste planutval etter plan‐ 
og bygningslova, kap. II, § 9.1 (Jamfør. Sak 032/03) 

Konklusjon 



 
 

Medlemmene vert valde som opplista. 

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

116/19 
 

Kommunestyret  PS  12.12.2019 

019/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

011/20 
 

Valnemnda  PS  12.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

19/738 

   

 

 

Val av representant til årsmøtet i Gløde 2019‐2023  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 

GLØDE AS 

Aslak Andrè Bakke (H) som fast medlem, med vara  
 

 

GLØDE AS 

Aslak Andrè Bakke (H) som fast medlem, med Ann Kristin Leirvåg (Ap) som vara.  
 

 

Kommunestyret ‐ 116/19 ‐ 12.12.2019 

 

KS ‐ behandling: 

Leiar i valnemnda, Ann Kristin Leirvåg (Ap), orienterte. 
Må finna ein vara til dette vervet. 
Handsaming i kommunestyret: 
Valnemnda sitt utsettingsframlegg vart samrøystes vedteke
 

 

 

KS ‐ vedtak: 

Denne saka vert utsett 
 

 

Valnemnda ‐ 011/20 ‐ 12.02.2020 



 
 

 

VAL ‐ behandling: 

Handsaming i valnemnda:  
Her mangla det ein vara i vedtaket frå kommunestyret 12. desember 2019.
Samrøystes for å setja Ann Kristin Leirvåg (Ap) inn som vara. 

 

 

VAL ‐ vedtak: 

 

GLØDE AS 

Aslak Andrè Bakke (H) som fast medlem, med Ann Kristin Leirvåg (Ap) som vara.  
 

 

 

Kommunestyret ‐ 019/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Valnemnda presenterte sitt korrigerte framlegg, der varamedlem er på plass.
 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for valnemndas framlegg til vedtak. 
 

 

 

KS ‐ vedtak: 

GLØDE AS 

Aslak Andrè Bakke (H) som fast medlem, med Ann Kristin Leirvåg (Ap) som vara.  
 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Vurdering 

Austrheim har eigardel i Gløde som skuldast eigarskap i tidlegare Nordhordland industriservice. 
Austrheim eig 2,7 %. Det er 24 eigarar av selskapet. Austrheim vel representant til årsmøtet i 
Gløde AS.  

Konklusjon 

Valnemnda legg fram namn på varakandidat i møtet. Dei to kandidatane vert valde. 
 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

130/19 
 

Kommunestyret  PS  12.12.2019 

020/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

012/20 
 

Valnemnda  PS  12.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

19/738 

   

 

 

Val til representantskapet for Interkommunalt arkiv 2019‐2023  

 

 

Framlegg til vedtak: 

 

REPRESENTANTSKAPET FOR INTERKOMMUNALT ARKIV 

Representant  Vara  Skal veljast av 

Anne Dahle Austrheim 
(KrF) 

Kristin Nesbø (Servicekontoret)  Kommunestyret 

 

 

REPRESENTANTSKAPET FOR INTERKOMMUNALT ARKIV 

Representant  Vara  Skal veljast av 

Anne Dahle Austrheim 
(KrF) 

Reidar Øksnes (Sp)  Kommunestyret 

 

 

Kommunestyret ‐ 130/19 ‐ 12.12.2019 

 

KS ‐ behandling: 

Leiar i valnemnda, Ann Kristin Leirvåg (Ap), orienterte. 
Framlegg om å utsetta saka for å finna vara som er politisk utvald, som erstatning for Nesbø som 
er tilsett i administrasjonen. 
Handsaming i kommunestyret: 
Valnemnda sitt utsettingsframlegg vart samrøystes vedteke 
 

 

 

KS ‐ vedtak: 

Saka vert utsett 
 

 



 
 

Valnemnda ‐ 012/20 ‐ 12.02.2020 

 

VAL ‐ behandling: 

Handsaming i valnemnda: 
Samrøystes for nytt felles framlegg med Reidar Øksnes som vara. 

 

 

VAL ‐ vedtak: 

REPRESENTANTSKAPET FOR INTERKOMMUNALT ARKIV 

Representant  Vara  Skal veljast av 

Anne Dahle Austrheim 
(KrF) 

Reidar Øksnes (Sp)  Kommunestyret 

 

 

 

Kommunestyret ‐ 020/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Valnemnda presenterte sitt framlegg, der varamedlem er på plass.
 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for valnemndas framlegg til vedtak. 

 

 

KS ‐ vedtak: 

REPRESENTANTSKAPET FOR INTERKOMMUNALT ARKIV 

Representant  Vara  Skal veljast av 

Anne Dahle Austrheim 
(KrF) 

Reidar Øksnes (Sp)  Kommunestyret 

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Vurdering 

Kommunestyret skal velje 1 representant med vara til Representantskapet for Interkommunalt 
Arkiv. (IKA) 

Konklusjon 

Kandidatane vert valde slik dei er lista opp. 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

122/19 
 

Kommunestyret  PS  12.12.2019 

013/20 
 

Valnemnda  PS  12.02.2020 

021/20 
 

Kommunestyret  PS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Ketil Tjore  FE‐033 
 

19/738 

   

 

 

Val av utsendingar til eigarmøte og representantskap i Aufera 2019‐2023  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 

AUFERA AS 

Eigarmøte – representant  Eigarmøte ‐ vara  Vald av 

Ordførar Per Lerøy, Ap  Varaordførar Inger Lise Brekke, 
H 

Kommunestyret 

Representantskap – 
medlem 

Representantskap ‐ vara   

Siri Kaland, Ap  Aslak Andrè Bakke, H  Kommunestyret 

Reidar Øksnes, Sp  Odd Øksnes, Bygdelista  Kommunestyret 
 

 

AUFERA AS 

Eigarmøte – representant  Eigarmøte ‐ vara  Vald av 

Ordførar Per Lerøy, Ap  Varaordførar Inger Lise Brekke, 
H 

Kommunestyret 

Representantskap – 
medlem 

Representantskap ‐ vara   

Hege Ramsland, H  Anette Kaland, Ap  Kommunestyret 

Reidar Øksnes, Sp  Odd Øksnes, Bygdelista  Kommunestyret 
 

 

Kommunestyret ‐ 122/19 ‐ 12.12.2019 

 

KS ‐ behandling: 

Leiar i valnemnda, Ann Kristin Leirvåg (Ap), orienterte.
Handsaming i kommunestyret: 



 
 

Valnemnda sitt framlegg vart samrøystes vedteke 
 

 

 

KS ‐ vedtak: 

 

AUFERA AS 

Eigarmøte – representant  Eigarmøte ‐ vara  Vald av 

Ordførar Per Lerøy, Ap  Varaordførar Inger Lise Brekke, 
H 

Kommunestyret 

Representantskap – 
medlem 

Representantskap ‐ vara   

Siri Kaland, Ap  Aslak Andrè Bakke, H  Kommunestyret 

Reidar Øksnes, Sp  Odd Øksnes, Bygdelista  Kommunestyret 
 

 

 

Valnemnda ‐ 013/20 ‐ 12.02.2020 

 

VAL ‐ behandling: 

Handsaming i valnemnda:  
Siri Kaland, Ap, er styreleiar i Aufera og kan difor ikkje vera medlem av representantskapen. 
 
Ap og H sine representantar i valnemnda kom med framlegg om å ta inn Hege Ramsland, H, som 
fast medlem, med vara Anette Kaland, Ap. Desse erstattar då Siri Kaland og Aslak Andrè Bakke. 
 Samrøystes for nytt framlegg. 

 

 

VAL ‐ vedtak: 

AUFERA AS 

Eigarmøte – representant  Eigarmøte ‐ vara  Vald av 

Ordførar Per Lerøy, Ap  Varaordførar Inger Lise Brekke, 
H 

Kommunestyret 

Representantskap – 
medlem 

Representantskap ‐ vara   

Hege Ramsland, H  Anette Kaland, Ap  Kommunestyret 

Reidar Øksnes, Sp  Odd Øksnes, Bygdelista  Kommunestyret 
 

 

 

Kommunestyret ‐ 021/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Valnemnda presenterte sitt framlegg. 
 
Handsaming i kommunestyret:  



 
 

Samrøystes for valnemndas framlegg til vedtak. 
 

 

KS ‐ vedtak: 

AUFERA AS 

Eigarmøte – representant  Eigarmøte ‐ vara  Vald av 

Ordførar Per Lerøy, Ap  Varaordførar Inger Lise Brekke, 
H 

Kommunestyret 

Representantskap – 
medlem 

Representantskap ‐ vara   

Hege Ramsland, H  Anette Kaland, Ap  Kommunestyret 

Reidar Øksnes, Sp  Odd Øksnes, Bygdelista  Kommunestyret 
 

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Vurdering 

AUFERA AS er ei VTA‐bedrift eigd av Radøy med 47%, Austrheim med 37% og Fedje med 16%. 
Ordførar sit i valnemnda i AUFERA AS. 

Konklusjon 

Kandidatane vert valde slik dei er lista opp. 

 

 

                 

 

  

   



 
 

Sakspapir 

 

           

Saksnr  Utvalg  Type  Dato 

001/20 
 

Administrasjonsutval  OS  23.01.2020 

001/20 
 

Formannskapet  OS  23.01.2020 

002/20 
 

Kommunestyret  OS  13.02.2020 

 

Saksbehandler  Arkiv  ArkivsakID 

Olav Birger Andersen  FE‐150 
 

20/52 

   

 

 

Budsjett 2020  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Administrasjonsutvalet/formannskapet tek saka til orientering.
 

Administrasjonsutval ‐ 001/20 ‐ 23.01.2020 

 

ADM ‐ behandling: 

Økoniomisjef Olav B. Andersen orienterte om dei endringar som er gjort etter budsjettvedtaket i 
kommunestyret i desember. 
Som følgje av endringane i rammene vil resultatet i budsjettet for 2020 bli redusert frå 4 900 000 
kr. i overskot til  4 030 000 kr. i overskot. 
Andersen sa at det vert eit arbeid vidare med å justera økonomiplanen for åra framover opp mot 
dette. For budsjettet 2021 og økonomiplanane vidare vil ein starta budsjettarbeidet i mai 2020, for 
å komma tidlegare ut. 
Ordførar Per Lerøy (Ap) viste til at kommunestyret gjorde berre små endringar, tilsvarande 0,43 
prosent av det som rådmannen disponerer. 
Rådmann Liv Løvvik sa at det er viktig at ein også i innsparingsprosessen er klar over at Austrheim 
ikkje er konkurs, men har god kvalitet i tenestene, frå barnehagane og til Nordliheimen. Viktig at 
alle, også dei tillitsvalde, er positive til kvaliteten i det arbeidet som vert gjort i kommunen.  
Tillitsvald i Utdanningsforbundet Geir Follesø sa at endringane kommunestyret gjorde, er eit 
sunnhetsteikn som viser at trepartssamarbeidet fungerer, og der ein tek omsyn til dei innspela 
som kjem frå dei tilsette. Til dømes det at barnehagane fekk behalda ressurs til assistent i plantida, 
dette var noko som gledde dei tilsette i barnehagane veldig. Dei tillitsvalde har vore kritiske til 
arbeidet med å flytta 8. klasse frå Kaland til Årås, men dette gjekk på at prosessen var for kort. 
Men no med den høyringa som er ute, med ei veldig god saksutgreiing, får alle seia si meining før 
kommunestyret skal gjera sitt vedtak. 
Olav Andersen sa om skatteinngangen i 2019 at den er fem millionar over opphavleg budsjett, og 
også over revidert budsjett. Spørsmålet er korleis inntektsutjamninga slår ut for Austrheim 



 
 

kommune. Elles gjekk lønsutgiftene ned i 2019 samla sett.  
Ordførar Lerøy og rådmann Løvvik viste til at Austrheim og andre kommunar kjem dårleg ut av låg 
auke i dei statlege overføringane, lågare enn til dømes lønsveksten til dei tilsette. Når 
sjukepleiarane har eit godt lønsoppgjer, og dette ikkje vert dekka av staten, så betyr det at 
kommunen sine utgifter vert auka kvart år framover.  
Handsaming i administrasjonsutvalet: 
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

 

ADM ‐ vedtak: 

Administrasjonsutvalet/formannskapet tok saka til orientering.
 

 

Formannskapet ‐ 001/20 ‐ 23.01.2020 

 

FS ‐ behandling: 

Det vart orientert om denne saka i administrasjonsutvalet.
 

 

FS ‐ vedtak: 

Formannskapet tok saka til orientering.
 

 

Kommunestyret ‐ 002/20 ‐ 13.02.2020 

 

KS ‐ behandling: 

Økonomisjef Olav B. Andersen viste til saka som var oppe i administrasjonsutvalet og 
formannskapet i januar. 
Endringane i 202‐budsjettet som kommunestyret gjorde i sitt vedtak 12.12.2019, første til at 
overskotet er redusert.  

Kommunen har elles redusert låneramma, og skal selja meir eigedom for å dekka inn for dette.  

Handsaming i kommunestyret: 
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

 

KS ‐ vedtak: 

Administrasjonsutvalet/formannskapet tek saka til orientering.
 

 

Saksopplysninger: 



 
 

Bakgrunn 

Budsjettendringar for år 2020 ifølge vedtak i sak 086/19 i kommunestyret 12.12.2019:  
 
Barnehagane 

Styrar i barnehagane må få handlingsrom og ekstra midlar for å kunna tilkalla assistent dersom 
dette er naudsynt for å sikra forsvarleg drift. Dette gjeld dei timane pedagogane ved barnehagane 
skal avvikla plantida si.  
Barnehagane får behalda assistentar som tilsvarer 1,2 årsverk i Austrheim Kystbarnehage og 0,6 
årsverk i Kaland barnehage. 

Ovannemnde tiltak utgjer ein auke i ramma med 840 000 kr. 

Ungdomsrådet 

Ungdomsrådet i Austrheim er ein viktig ressurs i arbeidet med å skapa ein kommune med gode 
oppvekstvilkår. Kommunestyret beklagar at Ungdomsrådet mista heile den økonomiske støtta frå 
kommunen i 2019. Kommunestyret løyver med dette kr 30.000,‐ i støtte til Ungdomsrådet sitt 
arbeid i 2020. 

Økonomi:  

Endring i totalbudsjettet for 2020 

Som følgje av ovannemnde endringar i rammene vil resultatet i budsjettet for 2020 bli redusert frå 
4 900 000 kr. i overskot til  4 030 000 kr. i overskot. 

Konklusjon 

 

 

                 

 

  

 

 

 



Innspel til protokoll 

kommunestyret 12.12.19,  

frå Atle Utkilen, Bygdelista 

 



  

                                                         Saksframlegg 

side 1 
 

UTVALG:   KOMMUNESTYRET 
SAKSNUMMER:   KS - 079/19 - 12.12.2019,  OG KS 001, 002  OG 018 - 13.02.2020 
TITTEL:    MERKNAD TIL SAK 001,SAK 002 OG SAK 018 I KS 13.02.2020  
SAKSFRAMLEGG FRÅ :  BYGDELISTA I AUSTRHEIM   
  
 
BAKGRUNN FOR SAKENE  
Protokoll frå kommunestyret i sak 079/19 har feil i vedtak, så langt Bygdelista kan sjå. (sjå side 2 – utklipp) 
Bygdelista fremja forslag til endring av vedtak i saka. Forslaget var diskutert. Det vart fremja forslag om at 
sak vart utsatt til neste møte,  og dette vart vedteke.  Vedtaket i protokoll gjenspeilar ikkje dette.  

1. Sak079/19 skulle stått på sakslista (merknad til sak 001/20) 
2. Protokoll må rettast i samsvar med det som vart vedteke (merknad til sak 002/20) 

 
Saka	heng	litt	saman	med	sak	018/20	Val	av	planutval.  
Planutvalet har vore formannskapet. Bygdelista kom med forslag om å slå saman plan- og arealuval, og at 
samansetninga vart som for arealplanutvalet. Med bakgrunn i dette kom Høgre med forslag om at saka vart 
utsatt til neste møte. 
 
I sak 018 bør ein derfor stemma over følgjande: 
Alternativ 1: 

• Plan- og arealplanutval vert slått saman til eit utval. 
• Samansetningen for utvalet vert som for arealplanutvalet idag, (dvs formannskapet + ein 

representant frå partia som ikkje sit i formannskapet). 
Alternativ 2 

• Ingen endring av samansetningen. 
 
I saksframlegget i sak 018 burde dette vore opplyst. 
SAKSHANDSAMING/FORSLAG TIL TILTAK 

1. Saka 079/19 vert satt opp som tilleggssak på sakslista ( merknad til sak 001/20) 
2. Protokoll må rettast i samsvar med det som vart vedteke ( merknad til sak 002/20) 
3. Sak 018 – kommunestyret stemmer over overnevnte alternativ. 

 
 

 
 
  

 



  

                                                         Saksframlegg 

side 2 
 

UTKLIPP FRÅ SAKA: 

 



Presentasjon av konsept 

ambulansestasjon, ved leiar 

teknisk drift Rolf Henning 

Myrmel  
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Austrheim ambulansestasjon 01.06.20171:500, 1:100Konsept, sit.plan 1:500Skisseprosjekt
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Austrheim ambulansestasjon 01.06.20171:200Konsept utomhus, tilkomstSkisseprosjekt

FORELØPIG TEIKNING
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Austrheim ambulansestasjon 01.06.20171:200konsept planteikningSkisseprosjekt

FORELØPIG TEIKNING
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Austrheim ambulansestasjon 01.06.20171:200, 1:500SnittSkisseprosjekt

FORELØPIG TEIKNING
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• Prosjektrapporten vart ferdig hausten 2019, og 
orientert om i Formannskapet 04.11.19.

• Prosjektrapporten er tenkt som eit 
arbeidsdokument for vidare arbeid med sal av 
eigedommar samt lokalisering av tenester.

• Prosjektrapporten anbefaler at 8 bebygde og 17 
ubebygde eigedomar vert vurdert for sal.



Organisering
Prosjektmandatet har vedtatt følgjande organisering 
av prosjektet: 
• Prosjekteigar / oppdragsgivar: Rådmannen 
• Prosjektansvarleg: Rådmannen 
• Prosjektleiar: Thomas Lindås 
• Styringsgruppe: Rådmannens leiargruppe + 2 tillitsvalte 
• Prosjektgruppe: Eli Stien, Arild Tresvik, Thomas Lindås. 
• Referansegruppe: Formannskapet 



Resultatmål 
• Analyse av eigedomar kommunen eig 
• Bruk av nøkkeleigedomar 
• Kva eigedomar skal avviklast 
• Utarbeide retningslinjer knytt til avhending av 

eigedomar 
• Etablere delprosjekt for organisering av drift, 

vedlikehald og reinhald av eigedomsmassen 



Effektmål
• Bevist og optimal bruk av eigedomar me beheldt, 

samt ei berekraftig eigedomsforvaltning 
• Regulere eigedomar for vidare sal 
• Betre drift og vedlikehald av eigedomar 
• Betre arbeidsmiljø for dei tilsette 
• Økonomisk gevinst 



Gnr. Bnr. Areal

128 68 26248,7 Næring

128 86 3138,9 Næring

128 87 1300,6 Næring

130 159 124970,6 Næring

130 160 179546,8 Næring

130 179 7371,4 Bustadareal

131 318 4074,5 Bustadareal

132 41 21014,6 Bustadareal

132 46 84964,3 Bustadareal

142 124 26783,4 Bustadareal

142 146 546,4 Bustadareal

149 13 511,5 Parkering

149 26 73216,4 Bustadareal

149 149 1038,5 Kunsthuset

156 164 59176,6 Bustadareal

161 46 1527 Bustadareal

165 54 5915,8 Naustareal

Ubebygde eigedomar ein kan vurdere for sal:



Bebygde eigedomar ein kan vurdere for sal:

Gnr. Bnr. Areal Bruk

130 31 100 Areal knytt opp til Kaland brannstasjon

130 53 49067,9 Areal knytt opp til Kaland brannstasjon

131 195 827,2 Brukt butikk

142 75 3557,8 Arbeidssenteret

142 85 29466,4 Bustadareal med meir

142 101 34217,1 Bustadareal

149 5 1051 Kunsthuset

156 24 10110,2 Kyrkjelydshuset



Eigedomar som vart solgt i 2019:

Dato Gnr Bnr Sum

23.01.2019 148 33 kr      850 000,00 Halvpart av tomannsbustad Årås

22.02.2019 156 290 kr      450 000,00 Gamleskulen Austrheim

04.10.2019 131 318 kr   4 000 000,00 Bustadareal Kaland

04.10.2019 161 77 kr                        - Friluftsområde Øksnes

Totalt solgt i 2019 for kr kr   5 300 000,00 

Eigedomar som er solgt i 2020:

Dato Gnr Bnr Sum
14.01.2020 149 13 kr                        - Restareal ved samfunnshuset



Eigedomar ein arbeider vidare med å selge i 2020:

Del av gbnr. 130/179, bustadareal. Venter på takst men 
anslått til omlag 2 – 2,5 millionar. 
• Gbnr. 128/68, næringsareal. Arealet ligg mellom fylkesveg 
og brakkerigg på Mongstad. Anslått verdi 5-6 millionar.
• Gbnr. 130/159 og 160, Større næringsareal på Mongstad. 
Området er under regulering. 
• Gbnr. 156/164, Heiane bustadfelt. Området er under 
regulering. Her kan det komme om lag 15 bustader.
• Mindre strøtomtar i kommunen som ein arbeider med å 
utvikle for sal.



Oppsummering:

• Ein arbeider vidare med sal av eigedommar med  
utgangspunkt i prosjektrapporten og innspel frå formannskapet.
• Ei rekke av eigedommane som prosjektrapporten peiker på
krev vidare utgreiing og avklaringar før ein kan konkludere.
dette gjeld mellom anna kunsthuset og kyrkjelydshuset.
• Klarare prioritering av kva eigedommar som kan seljast vil 
avhenge av vidare utgreiing og avklaringar, men prosjekt-
rapporten ligg til grunn for dei prioriteringar som vert gjort.
Rådmannen ser for seg at desse avklaringane er på plass 
hausten 2020.



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Prosjektrapport Strategisk 
eigedomsforvaltning 
Austrheim kommune 
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Samandrag 
Det er gjort ein gjennomgang av alle kommunale eigedommar registrert i matrikkelen per 
01.06.2019. Totalt eig Austrheim kommune om lag 2063 dekar fordelt på 101 eigedommar der 39 av 
dei er bebygd. Areala er knytt til alt frå nøkkelfunksjonar som skule, barnehage og sjukeheim, til store 
næringsareal, vegareal og bustadareal. 

Prosjektrapporten tek for seg alle kommunale eigedommar og det er i prosjektet gjort ei konkret 
vurdering av kvar eigedom. I tillegg er det lista opp både eigedommar me leiger ut og eigedommar 
me leiger av andre. Med bakgrunn i dei vurderingar som er gjort kjem prosjektrapporten med ei 
anbefaling på kva eigedommar ein bør behalde og kva eigedommar ein kan vurdere for sal. 

Prosjektrapporten er tenkt som eit arbeidsdokument for vidare arbeid med sal av eigedommar samt 
lokalisering av tenester. Totalt kjem ein med ei anbefaling om at 8 bebygde og 17 ubebygde 
eigedommar bør vurderast for sal. 
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Bakgrunn for prosjektet og mandat 
 
Bakgrunn 
Bakgrunnen for prosjektet er at Austrheim kommune i dag har ei rekke eigedommar, både bebygde 
og ubebygde, som i større eller mindre grad tener dei oppgåvene kommunen skal utføre. 
Eigedommane strekker seg frå kommunale vegar og friluftsområde til store næringseigedommar og 
bygg for ei rekke tenester. 

For å kunne gjere kloke val kring eigedomsforvaltning og drift, har ein lagt til grunn at kommunen 
treng eit strategisk, berekraftig og aktivt forhold til eigedomsporteføljen sin. 

 
 
Mandat og rammer 
Den 13. februar 2019 vart det i styringsgruppa vedtatt eit prosjektmandat som set rammene for 
prosjektet. Det vart i prosjektmandatet lista opp både resultatmål og effektmål: 

Resultatmål 
• Analyse av eigedommar kommunen eig 
• Bruk av nøkkeleigedommar 
• Kva eigedommar skal avviklast 
• Utarbeide retningslinjer knytt til avhending av eigedommar 
• Etablere delprosjekt for organisering av drift, vedlikehald og reinhald av eigedomsmassen 

 
Effektmål 

• Bevist og optimal bruk av eigedommar me beheldt, samt ei berekraftig eigedomsforvaltning 
• Regulere eigedommar for vidare sal 
• Betre drift og vedlikehald av eigedommar 
• Betre arbeidsmiljø for dei tilsette 
• Økonomisk gevinst 

 
Avgrensingar 
Det blei vurdert ei avgrensing av prosjektet opp mot ubebygde eigedommar. I oversikten over 
eigedommar er alle matrikkelførte eigedommar omtalt, men det er berre gjort ei konkret vurdering 
av dei eigedommane som anten er bebygd, eller er ubebygd men har eit utviklingspotensiale. 

 
Vidare tek ikkje prosjektrapporten for seg delprosjekt for organisering av drift, vedlikehald og 
reinhald av eigedomsmassen. Dette er eit arbeid som vil bli vidareført som eit eige prosjekt. 

 
 

Organisering 
Prosjektmandatet har vedtatt følgjande organisering av prosjektet: 

 
• Prosjekteigar / oppdragsgivar: Rådmannen 
• Prosjektansvarleg: Rådmannen 
• Prosjektleiar: Thomas Lindås 
• Styringsgruppe: Rådmannens leiargruppe + 2 tillitsvalte 
• Prosjektgruppe: Eli Stien, Arild Tresvik, Thomas Lindås. 
• Referansegruppe: Formannskapet 
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Samanslåing av eigedommar 
Det er i samband med prosjektarbeidet gjort ei opprydding kring Nordliheimen og Kaland skule. Her 
var dei respektive areala delt opp i ei rekke forskjellige eigedommar. Ein har difor valt å slå saman 
eigedommar for å gje eit meir heilheitleg bilde av kva gards- og bruksnummer som høyrer til dei 
respektive bygga. Vidare er og fleire sirkeleigedommar med uavklarte grenser fjerna, og ein har fått 
fjerna nokre eigedommar som har lagt utan geometri i kartet. Samla sett skal no både 
eigedomsoversikta i prosjektrapporten, samt matrikkelen, vere oppdatert og ein har eit meir 
oversikteleg bilete av kommunen sin eigedomsmasse. 

 
 
Delprosjekt for organisering av drift, vedlikehald og reinhald av eigedomsmassen 
Det er i prosjektmandatet vedtatt at det skal starta opp eit delprosjekt som skal vurdere organisering 
av drift, vedlikehald og reinhald av eigedomsmassen. Dette arbeidet skal starta opp i løpet av 
hausten 2019, og rådmannen som prosjekteigar og prosjektansvarleg har det vidare ansvaret for 
etablering av prosjektgruppe og oppstart av prosjektet. Prosjektet skal sjå på måten ein løyser 
organiseringa av drift, vedlikehald og reinhald på i dag, og komme med forslag til endringar for ei 
meir effektiv styring av desse områda. Prosjektet bør ha fokus på effektivt og målretta vedlikehald og 
drift som gjev besparingar i kostnader. Vidare bør det vere fokus på førebyggande vedlikehald som 
hindrar at eigedomsmassen forfell. Det må vurderast om innføring av nye styringssystem kan gje eit 
meir heilheitleg og strategisk forhold til drift, vedlikehald og reinhald. 
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Oversikt over og kommunale eigedommar 
 

Det er i prosjektet gjort ei konkret vurdering av alle kommunale eigedommar som er matrikkelført 
med Austrheim kommune som eigar. I tillegg er det utarbeida ei oversikt over eigedommar som 
kommunen leiger frå private, samt eigedommar som kommunen leiger ut til private. 

I den vidare oversikta er dei kommunale eigedommane delt i 6 kategoriar. Ein har valt å skile mellom 
ubebygde og bebygde eigedommar, samt eigedommar ein meiner er nøkkeleigedommar og 
eigedommar som kan vurderast for sal. I tillegg er eigedommar som me leiger ut, samt sjølv leiger, 
gitt ein eigen kategori. 

 
 
Ubebygde eigedommar ein bør behalde 
Under følgjer tabell med oversikt over ubebygde eigedommar som er vurdert som eigedommar ein 
bør behalde. Eigedommane har ulik bruk, til dømes veg, grøntareal, restareal, og areal knytt opp til 
andre bebygde eigedommar. 

 

Gnr. Bnr. Areal Bruk 
128 67 2722 Kommunal veg 
128 80 7855,8 Veg/restareal, grøntareal 
128 82 2146,7 Restareal/grøntareal 
130 7 5622,4 Friområde, hytte Kaland skule 
130 17 13432 Tomt til rundkøyring 
130 80 679,3 Leikeplass Kaland skule 
130 166 3540,8 Kaland skule, grøntareal 
131 115 18430,4 Restareal 
131 144 153,4 Båtforeining Fonnes/Kaland 
131 183 2006,3 Vegareal/infrastruktur 
131 188 265,9 Parkeringsplass Kaland senter 
131 227 33690,9 Vardetangen, friområde, turområde 
131 233 7551,9 Veg 
131 234 3334,4 Veg 
131 241 946 Restareal 
131 250 11851,1 Vardetangen, veg og rundkøyring til kai 
131 311 104,6 Veg, gangveg til eldrebustad 
142 125 7497,1 Veg, Furulyvegen 
142 137 339,3 Veg, FV 565 
142 152 1918,7 Restareal/buffer 
142 162 2354,8 Gangveg, Austrheim hallen - Vikane 
142 169 9484,2 Restareal 
142 209 1676,4 Veg og offentleg tenesteyting/park 
142 236 1636,9 Areal skule 
149 144 7557,2 Veg, pumpestasjon/park 
149 153 2041,8 Veg Furuly 
156 30 336,4 Pumpestasjon/kloakkleidning 
156 61 3708,1 Parkeringsplass 
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156 148 47705,7 Restareal 
156 167 971,7 Austrheim kai 
156 218 1135,5 Veg/VVA/Restareal 
160 82 2304,1 Veg 
160 83 3474,7 Veg 
160 84 1946,2 Veg 
160 85 4528,6 Veg 
160 86 443,7 Veg 
160 87 3424,1 Veg 
160 89 2565,1 Veg 
161 7 311375,9 Øksnesmarka/utmark 
161 36 15 Kai øksnes 
161 66 7428,6 Veg 
162 22 605931,9 Friluftsområde 
163 25 9532,9 Veg 
164 26 1508,2 Rongevær kurs og fritidssenter 
165 56 809,3 Kai og veg 
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Bebygde eigedommar ein bør behalde 
Under følgjer tabell med oversikt over bygde eigedommar som er vurdert som eigedommar ein bør 
behalde. Eigedommane har ulik bruk, til dømes skule, barnehage og anna tenesteyting. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

*Kommunen eig 3 leiligheter i Sætremarka burettslag. 

 

Gnr. Bnr. Areal Bruk 
130 11 33372 Kaland skule 
131 196 1313 Parkeringsplass 
141 17 19905 Årås skule 
141 18 50230,6 Austrheim hallen og hus ved banen 
142 42 553,7 Kanserdalen 
142 48 2023,8 Seniorsenter 
142 183 12019,4 Kystbarnehagen 
143 8 2399,6 Kanserdalen 
149 7 10626,9 Nordliheimen 
149 142 4758,2 Vestlia utleigebustadar 
155 38 987,4 Friluftsområde, Hoplandsmarka 
155 69 739,7 Kai på Hoplandssjøen 
164 11 1825,1 Rongevær kurs og fritidssenter 
142 164 NA Sætremarka burettslag* 
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Ubebygde eigedommar ein kan vurdere for sal 
 

Under følgjer tabell med oversikt over ubebygde eigedommar som er eigedommar ein kan vurdere 
for sal. Det er her i hovudsak areal sett av til bustad og næring. Det vil krevje ei konkret vurdering av 
eksisterande bruk samt framtidig behov av eigedommane før sal. Alle eigedommane er omtalt 
særskilt vidare i prosjektrapporten. 

 

 
Gnr. Bnr. Areal  

128 68 26248,7 Næring 
128 86 3138,9 Næring 
128 87 1300,6 Næring 
130 159 124970,6 Næring 
130 160 179546,8 Næring 
130 179 7371,4 Bustadareal 
131 318 4074,5 Bustadareal 
132 41 21014,6 Bustadareal 
132 46 84964,3 Bustadareal 
142 124 26783,4 Bustadareal 
142 146 546,4 Bustadareal 
149 13 511,5 Parkering 
149 26 73216,4 Bustadareal 
149 149 1038,5 Kunsthuset 
156 164 59176,6 Bustadareal 
161 46 1527 Bustadareal 
165 54 5915,8 Naustareal 
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Bebygde eigedommar ein kan vurdere for sal 
 

Under følgjer tabell med oversikt over bygde eigedommar som er eigedommar ein kan vurdere for 
sal. Det vil krevje ei konkret vurdering av eksisterande bruk samt framtidig behov for eigedommane 
før sal. Alle eigedommane er omtalt særskilt vidare i prosjektrapporten. 

 

 
Gnr. Bnr. Areal Bruk 

130 31 100 Areal knytt opp til Kaland brannstasjon 
130 53 49067,9 Areal knytt opp til Kaland brannstasjon 
131 195 827,2 Brukt butikk 
142 75 3557,8 Arbeidssenteret 
142 85 29466,4 Bustadareal med meir 
142 101 34217,1 Bustadareal 
149 5 1051 Kunsthuset 
156 24 10110,2 Kyrkjelydshuset 

 
 
 
Eigedomar ein leiger ut 

 
Under følgjer tabell med oversikt over eigedommar som kommunen leiger ut. Dette er bustader som 
vert leigd ut til private. 

 

 
Gnr. Bnr. Seksj.nr. Areal Bruk 
129 46  1471,4 Utleigebustad 
130 129  100 Halvpart av 2. manns bustad 
130 131 1 637 Høyrer til gbnr. 130/129 
130 136  644,4 Halvpart av 2. manns bustad 
130 137  373,6 Halvpart av 2. manns bustad 
130 138  402,4 Halvpart av 2. manns bustad 
142 186  64,6 Utleigebustad 
142 226  326,6 Utleigebustad 
142 230  360,8 Utleigebustad 
148 35  475,9 Utleigebustad 
148 36  395,2 Utleigebustad 
148 37  370,7 Utleigebustad 
148 42  402 Utleigebustad 
149 62  1000,7 Utleigebustad 
149 72  886,4 Utleigebustad 
149 123 2 822 Utleigebustad 
149 124 2 943 Utleigebustad 
156 175 6 5428 Utleigebustad 
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Eigedomar kommunen leiger 
 

Under følgjer oversikt over eigedommar som kommunen leiger. Eigedommane tener ei rekke formål. 
 

 
Utleigar Adresse Bruk 
Årås båtforeining  1 båtplass 
Austrheim båtforeining  2 båtplassar 
Benedikte Haugen Blomhaugane 28 Utleigebustad 

Kystlandsbyen utleie AS Setenesvegen 64 og 68 Utleigebustad 

Vetås bustad og eigedom Austrheimsvegen 1226 Utleigebustad 

Odd Uthaug Austrheimsvegen 1002 Fysioterapi 
Arnt Rune Sævrøy Gbnr. 163/24 Oljevernbase 
Knut Daae Årås bua  
Tore Emil Sætre, Vesttun 
gard Gbnr. 142/1 Friområde 

Fosnøy eigedom Mastrevik Parkering 
Torghuset AS Mastrevik Parkering 
Bøvågen service  leige oppbevaring telt 
Ada Fonnes Årvika Parkering 
Astrid Skoge Årvika Tilkomst 
Arild Tresvik Årvika Veg/park 

Mastrevik eigedomsselskap Gbnr. 142/220 Ungdomsklubb 

AVG skule vidareutl. Gbnr. 142/220 Undervising 
Mastrevik eigedomsselskap Mastrevik Bubiltomt 
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Vurdering av eigedommar som kan seljast 
Det er i prosjektet identifisert nokre areal/bygg som kan vurderast for sal. Dei vert her vurdert 
særskilt. Her er det mellom anna bygg som i dag er i bruk, men som vert vurdert som kostbare og 
vedlikehalde. Vidare er det og eigedommar som utviklingspotensiale eller som ikkje tener 
nøkkeloppgåvene til kommunen. 

 
 
 
Bebygde eigedommar som kan seljast 

 
Gbnr. 130/31 og 53 Kaland brannstasjon 
På eigedommen ligg mellom anna Kaland brannstasjon samt rockeverkstaden. I tillegg eg det eit stort 
areal på nordsida av fylkesvegen. Prosjektgruppa anbefaler at det vert tatt ein gjennomgang av heile 
arealet samt bygga og gjort ei vurdering av eventuelt sal av areal, eventuelt framtidig regulering for 
sal. 

 
 

Gbnr. 131/195 Brukt butikk 
Me eig eigedommen, medan bygget er eigd av private. Prosjektgruppa meiner ein bør gå i dialog med 
eigar av bygget og vurdere eventuelt sal av grunnen til eigar av bygget eller andre interessentar. 

 
 

Gbnr. 142/75 Arbeidssenteret 
Arbeidssenteret ligg på gnr. 142, bnr. 75. Eigedommen vert i dag nytta til arbeidssenter. Bygget er i 
tilfredsstillande stand innvendig, men vil i åra som kjem krevje nytt tak samt maling utvendig. 

Prosjektgruppa meiner ein bør sjå på moglegheita for å flytte arbeidssenteret og frigjere bygget for 
sal. Eit forslag til løysing kan vere å flytte arbeidssenteret til musikkskulen sine lokale på 
Seniorsenteret, for så å flytte musikkskulen til Ungdommens Hus. 

Det vil krevje ytterlegare avklaringar opp mot brukarar av både Arbeidssenteret og eventuelt 
Seniorsenteret/Ungdommens Hus, men prosjektgruppa anbefaler at dette arbeidet vert starta opp 
før det kjem store vedlikehaldskostnader til Arbeidssenteret. 

 
 

Gbnr. 142/85 Areal opp mot Austrheim VGS 
Arealet ligg i tilknyting til Austrheim VGS og delar av det er regulert til offentleg tenesteyting. Det er 
vidare delar av arealet som er regulert til bustadformål. Prosjektgruppa meiner ein må arbeide for eit 
sal av areal sett av til bustadformål. 

 
 

Gbnr. 142/101 Areal ved Sætremarka burettslag 
Det er her eit større areal knytt opp til kommunehuset og Sætremarka burettslag. Prosjektgruppa 
meiner det er naturleg å selje areal på vestsida av Sætremarka burettslag, medan resten av arealet 
vert å behalde til offentleg formål. 
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Gbnr. 149/5 Gamle kommunehuset/kunsthuset 
Det gamle kommunehuset ligg på gnr. 149, bnr. 5. I tilknyting til eigedommen ligg og gnr. 149, bnr. 
149, som er gangveg mot kommunesenteret. Eigendommen har to bygningar. Sjølve kommunehuset, 
samt ein brakkerigg som står i tilknyting til denne. Bygget vert leigd ut til kunsthus. Bygget har behov 
for vedlikehald. Det er skifta tak på vestsida, medan taket på øst sida er i særs dårleg stand. 

Prosjektgruppa har vurdert eigedommen og bygningsmassen. Det vert anbefalt å vurdere sal eller 
riving av bygget. Bygget vil krevje store oppgraderinga og ein meiner at kostnadene til vedlikehald vil 
verte så store i åra som kjem at det ikkje er økonomisk forsvarleg å behalde bygget. 

 
 

Gbnr. 156/24 Kyrkjelydshuset 
Kyrkjelydshuset ligg på gnr. 156, bnr. 24. Bygget vert i dag nytta som kontor for dei tilsette som 
arbeider opp mot kyrkja. Bygget er frå 50 talet. Det er gjort oppgraderingar på bygget og det tener i 
dag sin funksjon, men det er pårekneleg med framtidige vedlikehaldskostnader. Vidare er det og 
høge driftskostnader for eit bygg frå 50 talet. 

Prosjektgruppa meiner ein bør arbeide for ei løysing der ein legg til rette for å flytte kontorplassane 
på Kyrkjelydshuset til eit anna lokale. Til dømes Kommunehuset. Vidare må og behovet for lager 
løysast. Løysinga er drøfta med kyrkja som er positiv til å flytte nærare kommunesentrum. 

Prosjektgruppa meiner at sal av eigedommen har potensiale for ei ikkje ubetydeleg sparing i drift og 
vedlikehald. Vidare vil ein kunne få inn pengar ved sal av eigedomen som er på 10 dekar. 

 
 
 
 

Ubebygde eigedommar 
 

Gbnr. 128/68 Næringsareal 
Arealet er avsett til næringsformål. Arealet ligg opp mot Mongstad og ein bør vurdere sal. 

 
 

Gbnr. 128/86 og 87 Næringsareal 
Arealet er sett av til næringsformål. Det føreligg avtale om sal, men eigedommen er ikkje skjøtt over. 
Her må det avklarast om eigedommen skal skjøttast over eller om den kan selgast til andre 
interessentar. 

 
 

Gbnr. 130/159 og 160 Næringsareal 
Arealet er sett av til næring i kommuneplanen og det er starta opp arbeid med detaljregulering. Når 
detaljreguleringa er sluttført bør arealet leggast ut for sal. 

 
 

Gbnr. 130/179 Bustadareal 
Arealet er avsett til bustadformål i reguleringsplan og ligg sentralt til. Arealet er godt egna til 
bustadbygging og arealet bør leggast ut for sal når endeleg regulering og frådeling er sluttført. 

 
 

Gbnr. 131/318 Bustadareal 
Arealet er avsett til bustad i reguleringsplan og er solgt. 
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Gbnr. 132/41 og 46 Bustadareal 
Arealet er sett av til bustad i kommuneplan. Her bør ein vurdere eventuell vidare regulering og sal av 
området. 

 
 

Gbnr. 142/124 Bustadareal 
Delar av eigedommen er sett av til bustadareal. Her bør ein vurdere sal av bustadarealet. 

 
 

Gbnr. 142/146 Bustadareal 
Arealet er frådelt i samband med bustadbygging på nabotomt. Her må ein undersøke om det føreligg 
tidlegare avtalar. Ei avhending til nabotomta som tilleggsareal er naturleg. 

 
 

Gbnr. 149/13 Parkeringsareal 
Arealet er ein del av parkeringa til Austrheim Samfunnshus. Her er det naturleg med ei avhending til 
Samfunnshuset. 

 
 

Gbnr. 149/26 Bustadareal 
Arealet er restareal kring Åråsfeltet. Det er mogleg å vurdere om delar av arealet kan nyttast til 
bustadformål. Dette bør vurderast vidare. 

 
 

Gbnr. 149/149 Restareal 
Arealet ligg i tilknyting til det gamle kommunehuset og det må vurderast om deler av arealet skal 
følgje med ved sal av gbnr. 149/5. Det går ein gangveg over arealet og en må sikre denne ved eit 
eventuelt sal av arealet. 

 
 

Gbnr. 156/164 Bustadareal 
Arealet er areal kring og i Heiane bustadfelt. Det er sett i gang reguleringsarbeid på eigedommen og 
når dette arbeidet er sluttført bør den delen av arealet som er avsett til bustadformål selgast. 

 
 

Gbnr. 161/46 Bustadareal 
Arealet er ein tomt avsett til bustadformål. Arealet bør slik prosjektgruppa ser det selgast for 
bustadbygging. 

 
 

Gbnr. 165/54 Naustareal 
Arealet er regulert for naustbygging. Det bør vurderast sal av fleire naust i området. 
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Andre nøkkeleigedommar 
 

Vardehuset 
Vardehuset ligg på gnr. 130 bnr. 56, i tilknyting til Kaland skule. Austrheim kommune er eigar av 
grunnen, men eig ikkje bygget. Vedlikehald av bygget er utført av Austrheim kommune. 

Det er prosjektgruppa si anbefaling at det vert oppretta kontakt med grendelaget på Kaland for å 
avklare framtidig bruk av bygget og vedlikehaldsansvar. 

 
 
 
 

Rongevær kurs og fritidssenter 
Rongevær kurs og fritidssenter ligg på gnr. 164, bnr. 11 og 26. Det er eit hovudhus på eigedommen 
samt naust. Totalt er det 44 overnattingsplassar samt forsamlingslokale for 60 gjestar. Eigedommen 
vert i dag leigd ut til private samt nytta av skulane i kommunen til turar med elevar. Utleige vert i dag 
ordna gjennom kommunal stilling på 40%. Det har dei siste åra vert større utgifter til drift og 
vedlikehald enn det har vert inntekter gjennom utleige. 

Prosjektgruppa har vurdert eigedommen og meiner at ein isolert sett kan argumentere for å selje 
eigedommen då den ikkje har store nok inntekter til å dekke drift og vedlikehald. Prosjektgruppa 
anbefaler likevel ikkje sal av eigendommen. Eigendommen er unik i kommunen og det er ikkje 
pårekneleg at ein vil kunne kjøpe ein tilsvarande eigedom i framtida. Vidare ligg det og ein 
innløysningsrett til parsellen for hovedbruket dersom arealet skal selgast. 

Prosjektgruppa vil anbefale at ein tek ein gjennomgang av drifta ved Rongevær kurs og fritidssenter 
og vurderer om det er andre driftsformer som kan vere tenleg, eller om det er ideelle lag eller 
organisasjonar som kan overta drifta medan kommunen sitt som eigar av arealet. 
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Framtidige arealbehov for kommunen 
 
Sentrumsnære areal 
Austrheim kommune eig i dag noko areal kring kommunesenteret. Prosjektgruppa meiner det er 
viktig med framtidig eigarskap av dette arealet. Det å eige areal i sentrum gjer kommunen 
handlefridom i høve til utvikling av infrastruktur og kommunale tenester. Vidare kan ein gjere ei 
bevist regulering av arealet for framtidig næringsutvikling. 

Prosjektgruppa meiner vidare at det bør vurderast om ein skal kjøpe ytterlegare areal med same 
formål. Det å ha kommunalt eigarskap til sentrumsnære areal vil vere eit viktig verkemiddel for å 
utvikle kommunesenteret i eit langsiktig perspektiv. 

 
 
Areal kring skule og barnehage 
Austrheim kommune har i dag to barnehagar og to skular. Det er viktig å behalde eksisterande areal 
kring desse, samt vurdere om det er behov for å kjøpe ytterlegare areal for å ha rom for framtidig 
utviding ved folketalsauke. 
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Retningslinjer for avhending av kommunale eigedommar 
 

Det er i samsvar med resultatmåla i prosjektet utarbeida retningslinjer for avhending av kommunale 
eigedommar. Areala som kommunen eig har ei rekke bruksområde og enkelte areal er knytt opp til 
eksisterande avtalar om til dømes forkjøpsrett. Samstundes er det og ei rekke eigedommar som kan 
selgast på det opne markedet. Under følgjer nokon hovudprinsipp som skal leggast til grunn for 
avhending av kommunale eigedommar. Prinsippa skal leggast til grunn ved all avhending av 
eigedommar, men må tilpassast den aktuelle eigedommen. 

• Ein skal ved sal av eigedommar arbeide for høgast mogleg pris 
• Det skal utarbeidast takst på alle eigedommar som ein ønskjer å selje 
• Det skal leggast vekt på utvikling av eigedommen ved sal 
• Der det er naturleg kan endring i driftsform vurderast i stadan for sal 
• Alle eigedommar skal skal som hovudregel lysast ut på det opne markedet. Ein skal nytte 

annonse på finn.no, heimeside, Facebook og eventuelt direkte til lokale interessentar 
• Ein skal bruke meglar der det er naturleg 
• Rådmannen er ansvarleg for framforhandling av avtale om salg 
• Endeleg godkjenning om sal av eigedom skjer ved ordførar 
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Oppsummering og anbefalingar 
 

Prosjektrapporten har sett på alle kommunale eigedommar registrert i matrikkelen per 01.06.2019. 
Totalt er det om lag 2063 dekar fordelt på 101 eigedommar der 39 av dei er bebygd. Areala er knytt 
til alt frå nøkkelfunksjonar som skule, barnehage og sjukeheim, til store næringsareal og bustadareal. 

Det er i prosjektet gjort ei konkret vurdering av kvar eigedom. I tillegg er det lista opp både 
eigedommar me leiger ut og eigedommar me leiger av andre. Med bakgrunn i dei vurderingar som er 
gjort har prosjektrapporten kome med ei anbefaling på kva eigedommar ein bør behalde og kva 
eigedommar ein kan vurdere for sal. Totalt kjem ein med ei anbefaling om at 8 bebygde og 17 
ubebygde eigedommar bør vurderast for sal. Vidare er det og gjort anbefalingar kring lokalisering av 
enkelte tenester. Det er og gitt anbefalingar kring areal som kommunen bør arbeide for å sikre for 
framtida. 

 
 

Prosjektrapporten bør fungere som eit styringsverktøy for vidare arbeid med sal av eigedommar 
samt bruk av nøkkeleigedommar og ligge til grunn for ei strategisk eigedomsforvaltning i Austrheim 
kommune. Ved å gjennomføre dei anbefalingar rapporten kjem med vil ein kunne oppnå ein bevist 
og optimal bruk av eigedommar me beheldt, samt ei berekraftig eigedomsforvaltning som vil 
medføre betre arbeidsmiljø for dei tilsette, besparingar på drift og vedlikehald, samt ein økonomisk 
gevinst ved sal av eigedommar. 



Presentasjon om flytting av 8. 

klasse frå Kaland, ved rektor 

Bodil Boie Brekkan 
 



Samanslåing av 
komande 8.klasse i 

Austrheim kommune
Saksutgreiing 20/21



Spørsmål til 
høyrings
instansane

Rådmannen ber høyringsinstansane om å gi 
tilbakemelding på desse spørsmåla: 

1. Kva er fordelane for elevane ved å overføre 
komande 8.klassingar frå Kaland barne- og 
ungdomsskule til Årås skule hausten 2020? 

2. Kva er ulempene for elevane ved å 
overføre komande 8.klassingar frå Kaland 
barne- og ungdomsskule til Årås skule 
hausten 2020? 



Rådmannen sitt framlegg 
til tilråding/vedtak:

Rådmannen tilrår ut frå ei samla 
pedagogisk vurdering at komande 
8.klasse på Kaland barne- og 
ungdomsskule skal gå på Årås skule, 
skuleåret 2020/2021. 



Elevgrunnlaget • Samla elevtal: 17/20 elevar

Kaland barne- og ungdomsskule Årås skule

• 4 elevar med adresse i Austrheim 
kommune.

• 3 elevar med adresse i Alver kommune, 
Åsheimkrinsen.

13 elevar



Timefordeling mellom fag på u.trinnet

Fag Timetal 8.klasse Timetal 9.klasse Timetal 10.klasse

Norsk 8.-10.trinn 398 
årstimar x 60 minutt. 

5 4 5

Matematikk 8.-10.trinn 
313 årstimar x 60 minutt. 

4 3 4

Naturfag 8.-10.trinn 249 
årstimar x 60 minutt. 

3 3 3

Kroppsøving 8.-10.trinn 
223 årstimar x 60 minutt. 

3 2 3



Timefordeling mellom fag på u.trinnet

Fag Timetal 8.klasse Timetal 9.klasse Timetal 10.klasse

Mat og helse 8.-10.trinn 
83 årstimar x 60 minutt. 

3           

KRLE 8.-10.trinn 153 
årstimar x 60 minutt. 

2,36 1 2

Engelsk 8.-10.trinn 222 
årstimar x 60 minutt. 

2,3 2,5 3

Kunst og Handverk 8.-
10.trinn 146 årstimar x 60 
minutt. 

1 2 2

Arbeidslivsfag/ 
framandspråk 8.10.trinn 
222 årstimar x 60 minutt. 

2 3 3



Timefordeling mellom fag på u.trinnet

Fag Timetal 8.klasse Timetal 9.klasse Timetal 10.klasse

Samfunnsfag 8.-10.trinn 
249 årstimar x 60 minutt. 

3 3 3

Valfag 8.-10.trinn 171 
årstimar x 60 minutt. 

1,5 1,5 1,5

Utdanningsval 8.-10.trinn 
110 årstimar x 60 minutt. 
Merknad: I praksis vert 
timane til dette faget 
nytta fleksibelt i samband 
med hospitering eller 
andre typar ekstern 
rettleiing. 

1,85 1 1

Musikk 8.-10.trinn 83 
årstimar x 60 minutt. 

1,5 1,5



Timefordeling 
mellom fag på 
u.trinnet

Ei ordinær skuleveke for elevane på 
ungdomstrinnet er 6 timar x 5 dagar 
som utgjer 30 undervisningstimar. I 
tillegg har elevane ein halv time pr. 
veke som vert lagt utafor ordinær 
skuletid. På årsbasis utgjer det 19 
timar. Desse timane er knytt til 
valfaga. 

Tabellen viser at 8.og 9.klasse har 
ulikt veketimetal i mange av faga, 
mellom anna dei faga dei vert prøvde 
i til skriftleg eksamen i grunnskulen. 

Fag Timetal 
8.klasse

Timetal 
9.klasse

Timetal 
9.klasse

Totalt 30.5 30,5 30,5



Konklusjon

Det er av pedagogiske grunnar rådmannen 
tilrår at komande 8.klasse på Kaland barne- og 
ungdomsskule skal gå på Årås skule.  

Omsynet til progresjonen i fag- og 
timefordeling på årstrinna, og at elevane får 
eit større sosialt utval på sitt årstrinn er dei 
viktigaste avvegingane som er gjort i dette 
framlegget til vedtak.



Høyringsinstansar
• Rektor Kaland barne- og 

ungdomsskule 

• FAU Kaland barne- og ungdomsskule 

• SU Kaland barne- og ungdomsskule 

• Elevrådet Kaland barne- og 
ungdomsskule 

• Rektor Årås skule 

• FAU Årås skule 

• SU Årås skule 

• Elevrådet Årås skule 

• Ungdomsrådet i 
Austrheim kommune 

• Fagforbundet 
v/hovudtillitsvalde 

• Utdanningsforbundet 
v/hovudtillitsvalde



Konsentrat 
fordelar

• Eit større sosialt og fagleg læringsmiljø.

• Tilgang på fleire aktivitetar i idrettshallen og fellesskap med si 
eiga aldersgruppe.

• Fare for fådeling for ei lita gruppe i 2/3 av timane dersom dei 
held fram på Kaland.

• Ein kontinuitet i eiga alderstilpassa gruppe gjennom 
ungdomsskulen. Positivt å skifte skule.

• Større grad av fordeling mellom kjønna.

• Dersom ein skal ha ein samanslått 8./9. klasse på Kaland, må 
delar av kompetansemåla vekslast mellom 8. og 9.trinn. 

• Det krev stor pedagogisk kompetanse og erfaring å klare å 
gjennomføre ei slik veksling mellom kompetansemåla i praksis. 
Det vert enklare både for elevane og lærarane dersom elevane 
får arbeide med kompetansemåla i ein samla 8.klasse. 



Konsentrat -
fordelar

Dersom ein ikkje får til ein fagleg god fådelt 
praksis, kan konsekvensane verte at elevane 
mistar delar av det kompetansegrunnlaget dei 
skal ha. Det kan føre til ein risiko for ei 
ufullstendig opplæring.  

Frå hausten 2020 skal Fagfornyinga innførast 
for komande 8.klassingar. Det er særleg viktig 
at elevane får arbeide med progresjonen i dei 
kompetansemåla som passar for trinnet. I faget 
matematikk er det utarbeidd kompetansemål 
spesifikt for kvart trinn. Dette handlar først og 
fremst om å ta vare på elevane sine rettar.   



Konsentrat-
fordelar

• Dei får gå på skule med jamaldringar dei kjenner frå 
idrett og ungdomsklubben eller andre 
fellesaktivitetar.  

• Slik samansetjinga er vedkomande kjønn, vil elevane 
frå Kaland, der det berre er ei jente, få eit utval av 
både jenter og gutar som sine medelevar. 

• Dersom elevane frå Kaland vert overførte til Årås, vil 
dei vere trygge på korleis deira ungdomsskuleløp vil 
bli vedkomande kva klasse dei skal gå i. 

• Når klassar vert så små som fire elevar, vert 
klassemiljøet sårbart fordi det er få medelevar å 
velje mellom.   



Rådmannen 
sine 
vurderingar
av fordelar

Høyringsuttalane har ei tydeleg vektlegging av den auka 
kvaliteten på elevane sitt faglege og sosiale miljø ved ei 
samanslåing av komande 8.klasse på Årås.

Fleirtalet av elevane i klassane er positive til ei 
samanslåing av 8.klasse på skulane.

Høyringsuttalene vektlegg verdien av ein større balanse 
mellom kjønn, at ein får gå i sin årsklasse gjennom heile 
ungdomsskuletida, og at ein ikkje må gå etter ein fådelt 
modell.

Dersom ein ikkje får til ein fagleg god fådelt praksis, kan 
konsekvensane verte at elevane mistar delar av det 
kompetansegrunnlaget dei skal ha. Det kan føre til ein 
risiko for ei ufullstendig opplæring.  



Konsentrat-
ulemper

At elevane vert skilde frå sitt skulemiljø, stor 
overgang.

Ein skal vente med ei overføring til samanslåing av 
ungdomsskulane i 2021.

Kaland har førebudd overgangen til ungdomstrinnet 
med at ein faglærar i 7.klasse, vert med i komande 
8.klasse på skulen.

For lita tid til planlegging, barn med sakkunnige 
vurderingar treng særskilt omsorg, ei lita elevgruppe 
skal verte ein del av ei større gruppe.

Det likeverdige skuletilbodet vert utfordra av at ei lita 
gruppe vert trekte ut før resten av elevane på 
ungdomsskulen.



Konsentrat 
ulemper

• Skaper usikkerheit for elevar tilhøyrande 
Åsheimkrinsen.

• Usikkerheit om trafikksikring i samband med at 
alle elevar må ta buss.

• Å kome inn som ei lita gruppe i ei større og 
etablert gruppe.

• Lang og farleg skuleveg.

• Usikkerheit i høve til ein ny skule. Dei veit kva 
dei har.

• Får ein nok hjelp i ein større klasse?

• Må ta buss.

• God trivsel der ein er.



Konsentrat-
ulemper

Nokre elevar på Årås er uroa for om læraren får mindre tid til dei og at 
dei kan miste sin plass i si etablerte gruppe.

Dei to ungdomsskulane skal slåast saman skuleåret 2021/22.  Då er 
det er to ungdomsskulekulturar(både elevkultur og lærarkultur) som 
skal sveisast saman. Ein bør difor venta med å flytta elevar frå den 
eine krinsen til den andre til denne samanslåinga skjer.  

Eit 8.-trinn med 24 elevar på Årås vil måtte delast i fag som nyttar 
spesialrom(t.d. Mat og helse, KuHa og Naturfag). Innsparinga ved å slå 
saman klassane vert difor liten. 

Dei fleste lærarane som arbeider på ungdomstrinnet på Kaland har 
erfaring med å undervisa fådelt u-trinn. 

Eitt år med fådelt undervisning vil ikkje forringa opplæringa.  



Konsentrat-
ulemper

Det er viktig å oppretthalde eit fullverdig pedagogisk –
og ikkje minst heilskapleg sosialt miljø på begge skulane 
fram til samanslåinga vert realisert. 

Overgangen mellomtrinn /ungdomsskule er krevjande –
spesielt for nokre elevar. 

På Kaland skule er ein bevisst denne problematikken og 
legg opp til at elevane på mellomtrinnet skal bli godt 
kjent med ungdomsskulelærarane, og dei får 
undervisning av framtidige lærarar. 

For nokre elevar er det særs viktig at denne prosessen er 
god slik at ein førebyggjer vanskelige overgangar. Det er 
ikkje bra for elevane å bryta eit slikt førebuande tiltak.



Rådmannen 
si vurdering 
av ulemper

• Prosessen vert viktig. Det må utarbeidast ein 
forpliktande plan for ei overføring som startar opp 
med ein gong etter eit eventuelt endeleg vedtak i 
kommunestyret om overføring av dei komande 
8.klassingane frå Kaland barne- og ungdomsskule. 

• Elevane og dei føresette ved skulane må verte 
inkluderte og føle seg trygge på prosessen.

• Administrasjonen, lærarane, assistentar, elevar ved 
skulane og ungdomsrådet må ha eit godt og 
inkluderande samarbeid om ein positiv prosess for 
samanslåing av dei komande 8.klassane.

• Administrasjonen må saman med Skyss legge til 
rette for at transporten til og frå Årås skule vert 
tilfredsstillande for elevane og dei føresette.



Rådmannen 
si vurdering 
av ulemper

• Det vert vektlagt at det er ein elev- og lærarkultur som 
skal førast saman. All drift av skule må ta utgangspunkt i 
dei styringsdokumenta som ligg føre, omsynet til elevane 
sin rett til ei fullverdig opplæring og elevane sitt 
læringsmiljø og læringsutbyte, uavhengig av ein 
eksisterande elev- og lærarkultur.

• Ein samanslått 8.klasse på Årås vert anten 17/20 elevar, 
ikkje 24. Det er talet for ein samanslått 8/9.klasse på 
Kaland hausten 2020. 

• Det vert sett fram påstand om at eitt år med fådelt
undervisning ikkje vil forringa opplæringa. Saksutgreiinga 
som ligg til grunn for høyringa viser at eitt år med fådelt
undervisning for komande 8.klasse på Kaland barne-og
ungdomsskule vil forringe og komplisere 
undervisninga/opplæringa for elevane. Det kan og gå ut 
over elevane sine rettar etter opplæringslova. 



Rådmannen 
si vurdering 
av ulemper

• Når det gjeld påstanden om deling på Årås av komande 
8.klasse, er dette ikkje tilfelle. Mat & helse er ikkje eit fag 
i 8.klasse, slik vi har lagt det opp i Austrheim kommune. 
Elevar på Årås vert ikkje normalt delte i fag som Naturfag 
og Kunst og handverk, slik at innsparinga er reell ved ei 
overføring til Årås skule.

• Det er rådmannen si oppfatning at ingen av skulane i 
Austrheim kommune har tilstrekkeleg oppdatert 
kompetanse med å drive fådelt skule på ungdomstrinnet. 
SSB-tal viser at svært få ungdomsskular i Noreg driv 
fådelt av gode pedagogiske grunnar.

• Alle skular skal vere gode nok til å ta imot og førebu 
elevar på overgangar. Det er ikkje ein lokal skulespesifikk 
kvalitet.



Konklusjon

Med bakgrunn i den saksutgreiinga 
som låg til grunn for høyringa og 
resultatet av høyringsuttalene, tilrår 
rådmannen at komande 8.klasse 
ved Kaland barne- og ungdomsskule 
vert slått saman skuleåret 2020 på 
Årås skule av pedagogiske grunnar.
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